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Od 05.06.2023 r. do 12.06.2023 r.
Apteka Omega
ul. Kościuszki 22

Od 12.06.2023 r. do 19.06.2023 r.
Apteka Panorama

ul. Krakowska 2

APTEKI PEŁNIĄCE DYŻURY Rozpoczęły się remonty cząstkowe nawierzchni dróg bitumicz-
nych będących w zarządzie Powiatowego Zarządu Dróg w Sa-
noku. Prace trwają na terenie miasta Sanoka oraz w ciągu drogi 
powiatowej nr 2235R Sanok – Dobra w miejscowości Trepcza.

Trwają remonty na 
drogach powiatowych 

Polegają na naprawie ubyt-
ków w jezdni, a są wykony-
wane na podstawie umowy 
zawartej z Sanockim Przed-
siębiorstwem Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o.

Remontem objętych zo-
stanie 20 odcinków dróg po-
wiatowych.

Termin zakończenia prac: 
20 czerwca 2023 r.

esw

Tomasz Mazurkiewicz został 
nowym prezesem zarządu 
SPGM. Na tę informację cze-
kało wiele osób, od ogłosze-
nia przez Jana Paszkiewicza 
informacji o przejściu na 
emeryturę. 

Nowy prezes SPGM
Jednego z czytelników zaniepokoiło tempo znikania banko-
matów w mieście, które przecież miały pomóc klientom 
w korzystaniu z pieniędzy. W tym konkretnym przypadku 
chodzi o bankomaty Pekao S.A., ale jak wiadomo to nie jedy-
ne, które zniknęły z miejskiej przestrzeni. Dlaczego tak się 
dzieje i czy powinniśmy się czuć zaniepokojeni? Czy napraw-
dę zmierzamy do „zniewolenia” przez banki? Brak bankoma-
tów wymusza na nas transakcje bezgotówkowe, a nie każdy 
ma ochotę płacić wirtualnymi pieniędzmi. 

Znikające bankomaty 

Oczywiście problem nie do-
tyczy tylko Sanoka – banko-
maty znikają w całym kraju. 
Kiedyś można je było spotkać 
na każdym rogu, dziś jest ich 
zdecydowanie mniej. Jakiś 
czas temu przedstawiciel Na-
rodowego Banku Polskiego 
zachęcał do transakcji bezgo-
tówkowych, rekomendując je 
jako bezpieczniejsze, bardziej 
przyjazne i wygodniejsze. Nie 
bez znaczenia były też dwa 
lata pandemii, która wręcz 
wymusiła korzystanie z takiej 
formy zapłaty. Nie mniej, we-
dług skarżących się, takie 
działania ograniczają ich pra-
wa konsumenckie, albowiem 
płatności gotówkowe nadal są 
legalną, pełnoprawną i po-
wszechną formą transakcji, 
a decyzje banków o usunięciu 
bankomatów powodują wy-
kluczenie społeczne i �nanso-
we wśród obywateli, którzy 
mają prawo wybrać formę 
płatności. Jak wiadomo, 
WHO zakończyło już pande-
mię, jednak wiele wdrożonych 
podczas niej rozwiązań zosta-

ło z nami. Nie zmienia to jed-
nak faktu, że wiele osób woli 
płacić gotówką. 

Zdaniem NBP banki nie 
rezygnują z bankomatów, tyl-
ko dostosowują sieć do zmie-
niających się potrzeb klientów. 
Przez wzgląd na ciągły wzrost 
popularności aplikacji mobil-
nych oraz bankowości online 
zwiększa się transakcyjność 
w urządzeniach gotówkowych. 
Początkiem maja do sprawy 
włączył się Rzecznik Praw 
Obywatelskich, kierując do 
Związków Banków Polskich 
prośbę o rozważenie działań 
interwencyjnych w celu umoż-
liwienia klientom, bez względu 
na miejsce zamieszkania, do-
stęp do środków na ich ra-
chunkach. Czy uda się coś 
zmienić? Czas pokaże, choć 
obecnie wydaje się, że niewiele 
można wskórać. Być może 
wszystkich nas czeka „prze-
prowadzka” do wirtualnego 
świata, gdzie papierowe pie-
niądze pozostaną bajką opo-
wiadaną na dobranoc. 

esw 

W dniu 5 czerwca złożył on 
o�cjalnie rezygnację z funkcji 
Prezesa Zarządu Sanockiego 
Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Mieszkaniowej, a na jego miej-
sce Rada Nadzorcza powołała 
Tomasza Mazurkiewicza, sa-
noczanina, absolwenta Wy-
działu Informatyki Politechni-
ki Rzeszowskiej, posiadającego 
ośmioletnie doświadczenie 
jako prezez Eu-Omega sp. 
z o.o. oraz m.in. jako specjalista 
IT w Centralnym Zarządzie 
Służby Wiezięnnej. 

– Licząc na dobrą współ-
pracę, życzę  prezesowi Toma-
szowi Mazurkiewiczowi, aby 
zarządzanie ważną miejską 
spółką było dla niego jednocze-
śnie wyzwaniem i źródłem sa-
tys�acji – skomentował bur-
mistrz Tomasz Matuszewski. 

 esw

Tydzień po Orlen Wyścigu Narodów na sanockim Rynku po-
nownie zaroiło się od kolarzy. Około 130 cyklistów, nie tylko 
zresztą z naszego terenu – byli nawet zawodnicy z Rzeszowa 
i Gorlic – ruszyło w trasę rajdu Velo San Promo Tour 2023 
Sanok – Zagórz. 

Zmiany na stanowisku

Rynek znów pełen kolarzy

Problem z gotówką

To już kolejna edycja �agowej 
imprezy rowerowej w dolinie 
Sanu. Tym razem jednak przed 
uczestnikami pojawiło się wię-
cej wyzwań. Teren biegł ostrzej 
pod górę niż do tej pory. 
Uczestnicy przejechali trasę: 
Sanok–Kąty (szczyt Korony 
Ziemi Sanockiej 525 m) przez 
Stróże Wielkie, pasmo Wiechy 
do Zagórza, skąd przez Wielo-
pole i Huzele przejechali do 
Leska, wracając do Sanoka 

przez Postołów i leśnictwo 
Malinki, Zasław i ostatni odci-
nek Velo San, który nadal jest 
w budowie. Leśnymi i polnymi 
drogami, poza ruchem publicz-
nym, cykliści przejechali około 
50 km. Następnie po zakończe-
niu przejazdu na uczestników 
czekał grill na przedpolu skan-
senu oraz koncert. Tak fani ro-
werów uczcili przypadający 
na dzień 3 czerwca Światowy 
Dzień Roweru.                    (esw)

Światowy Dzień Roweru

Powiat Sanocki
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Problem z gotówką

W Sali Tańca Sanockiego Domu Kultury odbyła się uroczystość wręczenia Nagród Miasta  
Sanoka za 2022 rok za szczególne osiągnięcia w dziedzinie kultury i sztuki za ubiegły rok. 

Nagrody Miasta Sanoka 
Pierwotnie na czwartek 8 czerwca Centrum Rehabilitacji  
i Sportu (CRiS) zaplanowało otwarcie basenów zewnętrz-
nych. Wobec niekorzystnej pogody termin ten nie został do-
trzymany, aczkolwiek kierownictwo i pracownicy pozostają 
w gotowości, by udostępnić obiekty pod gołym niebem przy 
nastaniu odpowiedniej aury.

w postaci „Złotej Karty Spor-
towca”.  Karta uprawnia do 
wolnego wstępu na miejskie 
obiekty sportowe stanowiące 
własność Gminy Miasta Sano-
ka, czyli zespół basenów, siłowni 
na stadionie „Wierchy” oraz  
w trakcie imprez sportowych, 
których wyłącznym organizato-
rem jest Miasto Sanok – na tor 
lodowy Błonie oraz halę Arena. 

Wyróżnienia otrzymali: za-
wodnicy UKS „Niedźwiadki” 
MOSiR Sanok: Aleks Radwań-
ski, Leon Samborski, Adrian 
Wojnar, zawodnik UKS Akade-
mia Piłkarska Oliwier Rygiel, 
zawodnicy Miejskiego Stowa-
rzyszenia Sportowego GRYF 
Natasza Krawczyk, Kacper 
Piech, zawodnicy UKS MOSiR 
Sanok Martyna Targowska, 
Aleksandra Jagniszczak, Wikto-
ria Abako, zawodniczki KS Ko-
munalni Sanok Maja Wojta-
nowska, Urszula Sobolak, za-
wodniczki UKS Sprint Sanok 
Laura Bluj, Magdalena Pawli-

kowska, zawodniczki UKS 
Spartanie Liwia Posadzka,  
Natalia Gałuszka, Hanna Smo-
lińska, zawodniczka Towarzy-
stwa Sportowego Sanoczanka 
Anna Szerszeń, zawodnik Auto-
mobilklub Małopolski Krosno  
Arkadiusz Borczyk.

 „Złote Karty Sportowca” 
otrzymali także zwycięzcy ple-
biscytu „Tygodnika Sanockie-
go”: Tobiasz Gudowski, Lena 
Tokarska oraz Franciszek Lach. 
Nagrodzono również naszych 
weteranów: Marka Nowosiel-
skiego oraz Tadeusza Reka.  
Na scenie swoje umiejętności 
zaprezentowali podopieczni 
Henryka Orzechowskiego – 
trenera sanockiego Klubu  
Karate Do-Kyokushinkai Zuzia 
oraz Tobiasz, którzy zaprezen-
towali pokaz karate oraz krótką 
rozgrzewkę. Publiczność była 
pod ogromnym wrażeniem 
sprawności młodych adeptów 
tej sztuki sportowej.

dcz

Nagrody Burmistrza Miasta Sa-
noka wręczył osobiście Tomasz 
Matuszewski, wraz z Grzego-
rzem Korneckim, wiceburmi-
strzem, Andrzejem Romania-
kiem, Przewodniczącym Rady 
Miasta i Maciejem Drwięgą, 
Przewodniczącym Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu. 

– Nagroda stanowi wyraz 
uznania dla zawodników za 
prezentowany przez nich po-
ziom i wysokie wyniki sportowe 
w krajowym i międzynarodo-
wym współzawodnictwie spor-
towym, dla trenerów i osób 
wyróżniających się w działalno-
ści organizacyjnej w obszarze 
sportu – wyjaśnił burmistrz. 

Nagrody otrzymali: Marcin 
Dulęba – zawodnik UKS 
„Niedźwiadki” MOSiR Sanok, 
Jakub Gruszecki – działacz, tre-

ner UKS Akademia Piłkarska 
Sanok, Patryk Sawulski –  
zawodnik, wychowanek Miej-
skiego Stowarzyszenia Sporto-
wego GRYF, Hubert Przybylski 
– zawodnik Miejskiego Stowa-
rzyszenia Sportowego GRYF, 
Artur Szychowski – trener Sto-
warzyszenia Samuraj Sanok, 
Marek Drwięga – trener Sanoc-
kiego Klubu Łyżwiarskiego 
Górnik, Piotr Michalski –  
zawodnik, wychowanek Sanoc-
kiego Klubu Łyżwiarskiego 
Górnik, Henryk Orzechowski 
– trener Sanockiego Klubu  
Karate Do- Kyokushinkai,  
Tobiasz Gudowski – zawodnik 
Sanockiego Klubu Karate  
Do-Kyokushinkai, Maciej Wi-
śniowski – trener Towarzystwa 
Sanockiego Volleyball. Przy-
znano również wyróżnienia  

działalności Nagrody Miasta 
otrzymali Grażyna Dziok – 
skrzypaczka, pedagog , twórca 
zespołu „Con Amore”, który 
od ponad dwóch dekad pra-
cuje przy Sanockim Domu 
Kultury, oraz zespół Raya  
Bell – od 36 lat na scenie, już 
na początku istnienia kilka-
krotnie wyróżniany podczas 
festiwalu w Jarocinie. Kapitu-
ła Nagrody doceniła osiągnię-
cia Darii Kosiek – wokalistki  
zespołów Wernyhora i Widy-
mo, której talent wokalny  
został dostrzeżony na wielu 
ogólnopolskich festiwalach  
i którą mogliśmy w ubiegłym 
roku usłyszeć w audycjach  
radiowej „Dwójki”. Najmłod-
szymi laureatami Nagrody 
zostali akordeoniści Filip  
Siwiecki i Kacper Kosztyła, 
czyli znany doskonale nie tyl-
ko sanockiej publiczności 
duet Filip&Kacper. Uroczy-
stość uświetnił występ zespo-
łu „Con Amore”.

dcz

Osiągnięcia w dziedzinie kultury i sztuki

Nagrody w dziedzinie sportu

W Sali Sanockiego Domu Kultury nie mogło zabraknąć spor-
towców, którzy również zostali nagrodzeni. Nagroda to uzna-
nie dla zawodników, trenerów oraz osób wyróżniających się 
w działalności organizacyjnej w obszarze sportu. 

Tomasz Matuszewski, bur-
mistrz Sanoka wspólnie  
z Andrzejem Romaniakiem, 
przewodniczącym Rady Mia-

sta Sanoka i Maciejem Drwię-
gą, przewodniczącym Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu  
i Turystyki wręczyli uroczy-

ście Nagrody Miasta Sanoka 
za szczególne osiągnięcia  
w dziedzinie kultury i sztuki 
za 2022 rok. Za całokształt 

Baseny zewnętrzne 
czas otworzyć

CRiS

Niezależnie od tego już teraz 
informujemy, że w dniu otwar-
cia dla pierwszych 100 przewi-
dziano darmowe wejście. Po-
nadto przed nowym sezonem 

zostały powiększone po-
wierzchnie gastronomiczne,  
a odwiedzających czeka boga-
ta oferta i rozmaite atrakcje. 
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Dla Leny Grimm czas pędzi nieuchronnie. Klinika w USA 
czeka na odpowiedź, czy dziewczynka przyjedzie na opera-
cję. Na chwilę obecną uzbierano ok 60 tys. zł. By pomóc ma-
łej sanoczance, burmistrz udostępnił scenę, zorganizował 
dmuchańce. Warto zarezerwować niedzielę 25 czerwca.  

25 czerwca na Rynku 

Wspomóżmy Lenkę 

Zgłaszają się osoby o wielkim 
sercu, by dodać coś od siebie.

Podczas pikniku na Ryn-
ku odbędą się koncerty, poka-
zy, warsztaty, między innymi:

– pokazy pogotowia, poli-
cji, straży pożarnej,

– warsztaty kulinarne,
– koncerty między innymi 

Avanti i Dominiki Stec,
– kiermasz różności – SP 4,
–  kiermasz ciast – zjedz 

ciasto dla Lenki,
– dla dzieci animacje, 

warsztaty, malowanie twarzy,
– koła gospodyń wiejskich 

będą kusić przysmakami,
– BYAKKO pokaże sztukę 

karate,

– UKS „Spartanie” za-
chwycą umiejętnościami akro-
batycznymi,

– Łączy Nas Sanok organi-
zuje wycieczkę pieszą i rowero-
wą.

Warto zaznaczyć w kalen-
darzu niedzielę na wspólne 
spędzanie czasu z rodziną  
i przyjaciółmi. W wielu miej-
scach w Sanoku zostaną usta-
wione puszki, do których 
można będzie wrzucać pie-
niądze. Szczegółowe informa-
cje podamy za tydzień. 

Chcesz pomóc? Pisz: edy-
tawilk@tygodniksanocki.pl.
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Olimpiada Wiedzy Ekologicznej

Laureaci konkursów przedmiotowych z podkarpackich pod-
stawówek odebrali wyróżnienia i statuetki. Uzdolnionym 
uczniom gratulowały wojewoda Ewa Leniart i kurator oświa-
ty Małgorzata Rauch.

Wojewódzkie wyróżnienia dla 
Szkół Podstawowych nr 1 i 2 

Gala Laureatów Konkursów Przedmiotowych w Jasionce 

Uroczystość podsumowująca 
wyniki tegorocznych konkur-
sów odbyła się w Centrum 
Wystawienniczo-Kongreso-
wym G2A Arena w Jasionce. 
Dyplomami i statuetkami  
wyróżniono 312 laureatów. 
Ponadto 12 podstawówek 
otrzymało Certy�kat Szkoły

Przyjaznej Utalentowanym 
Uczniom, który potwierdza 
stworzenie właściwych warun-
ków w dziedzinie rozwijania 
zdolności i osiągania sukcesów 
w konkursach przedmioto-

wych. Gala była również oka-
zją do wręczenia dyplomów 
stypendystom Ministra Edu-
kacji i Nauki.

– Dla was ten rok szkolny 
jest niewątpliwie rokiem suk-
cesu, który osiągnęliście dzięki 
ciężkiej i systematycznej pracy. 
Warto wyrastać ponad prze-
ciętność, warto wykonywać tę 
ciężką pracę, chociaż trzeba 
też w niej odnaleźć wielką ra-
dość i satysfakcję – powiedzia-
ła wojewoda Leniart, dziękując 
również rodzicom i nauczycie-
lom, którzy wspierają swoich 
podopiecznych w rozwijaniu 
zainteresowań i talentów.

W tym roku odbyło się  
13 konkursów przedmioto-
wych, z udziałem prawie 16,5 
tys. uczniów. Na gali nie zabra-
kło przedstawicieli naszych 
placówek. Dyplomy i statuetki 
odebrali uczniowie Szkoły 
Podstawowej nr 2 – Jakub Bi-
łas (laureat konkursu z mate-
matyki) i Alex Florek (laureat 
konkursu z języka angielskie-
go), a także uczniowie Szkoły 
Podstawowej nr 1 – Alicja 
Kre�ek i Franciszek Sera�n
(obydwoje laureaci konkursu 
z języka niemieckiego). Do-
datkowo ten ostatni otrzymał 
statuetkę za zajęcie I miejsca 
w województwie. 

W Starostwie Powiatowym odbyła się kolejna edycja konkursu dla szkół średnich z wiedzy 
prawnej, organizowanego przez Fundację Pasieka pod honorowym patronatem starosty Stani-
sława Chęcia. Całe „podium” zajęły dziewczęta z I Liceum Ogólnokształcącego, a najlepsza oka-
zała się Lena Rąpała. 

Powiatowy Konkurs Wiedzy Prawnej 

Całe „podium” dla uczennic ILO 

Uczestnicy konkursu zmierzyli 
się z pytaniami testowymi, 
otwartymi, w tym z krzyżówką. 
Po sprawdzeniu prac odbyło się 

Obchody rozpoczęły się mszą świętą  
w para�i Najświętszego Serca Pana
Jezusa. Następnie w uroczystej procesji 
uczestnicy jubileuszu przenieśli się do 
sali teatralnej szkoły,  gdzie zgromadzeni 
odśpiewali wspólnie hymn. Zaproszo-
nych gości i uczniów powitał dyrektor 
Miłosz Kielar, wyrażając radość, że spo-
tykają się w tym ważnym i uroczystym 
dniu w tak licznym gronie. 

– „Trójka” ma bogate tradycje i nie-
jednoznaczną historię. Dziś możemy się 
pochylić nad tym co było i spojrzeć  
w przyszłość. Dzieci z Posady otrzymały 
budynek szkoły z prawdziwego zdarze-
nia dopiero w 1931 roku. Była to zasługa 
społeczności dzielnicy, która w nauce 
dzieci widziała możliwość awansu spo-
łecznego i rozwoju dzielnicy – powie-
dział dyr. Kielar. 

Po części o�cjalnej i przypomnieniu
historii SP3 przyszedł czas na część arty-
styczną. Uczniowie przygotowali pio-
senki, układy taneczne, recytacje wierszy, 
innymi słowy zaprezentowali talenty, 
mające na celu uszanowanie swojej szkoły, 
w murach której zdobywają potrzebną  
w dalszym życiu edukację podstawową. 

Dwie rocznice, jedna uroczystość 
Szkoła Podstawowa nr 3 obchodziła  
75-lecie nadania jej imienia Tadeusza  
Kościuszki, jednocześnie świętując też 
40-lecie działalności w obecnym bu-
dynku przy ulicy Stróżowskiej. 

Jubileusz Szkoły Podstawowej nr 3 

Kolumnę opracowała: EMILIA WITUSZYŃSKA

W Ryni nad Zalewem Zegrzyńskim odbył się �nał centralny
XXXVIII Olimpiady Wiedzy Ekologicznej. Powiat sanocki  
i województwo podkarpackie reprezentował uczeń IILO  
Michał Joniak, który zdobył tytuł Finalisty Olimpiady Wie-
dzy Ekologicznej. I już dziś może zastanawiać się nad wybo-
rem jednej z 64 uczelni, których senaty podjętymi uchwała-
mi, przyznają �nalistom i laureatom OWE przywilej wstępu
na najbardziej atrakcyjne kierunki studiów, bez postępowa-
nia kwali�kacyjnego.

Michał Joniak finalistą 

Michał nie tylko udowodnił, że 
posiada szczegółową wiedzę  
z zakresu ekologii, ochrony  
i kształtowania środowiska, 

nych z rolnictwem, żywieniem 
i pro�laktyką zdrowia, ale rów-
nież na co dzień żyje i propa-
guje ekologiczny styl życia.

chemii, geogra�i, �zyki, aspek-
tów prawnych ochrony środo-
wiska oraz aktualności praso-
wych i internetowych związa-

odczytanie wyników i wręcze-
nie nagród. Rywalizacja toczyła 
się pod zdecydowane dyktando 
uczennic ILO, które zajęły  

pierwsze trzy miejsca. Główną 
nagrodę zdobyła Rąpała, a na 
kolejnych pozycjach uplasowały 
się Maria Sudoł i Klaudia Raba. 

Uczestnicy konkursu ze starostą Stanisławem Chęciem

Nagordy wręczała wojewoda Ewa Leniart
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Dzień Dziecka to jeden z najbardziej wyczekiwanych dni  
w roku. Podopieczni Sanockiego Stowarzyszenia na Rzecz 
Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną również nie mo-
gli doczekać  się tego wyjątkowego święta. Z tej okazji wybra-
li się do Arboretum w Bolestraszycach, by podziwiać  okazałe 
rośliny oraz zrelaksować się pośród cudownych zapachów  
i posmakować lokalnych wyrobów.

Stowarzyszenie na Rzecz Osób Niepełnosprawnych Intelektualnie

Dzień Dziecka pośród kolorów i zieleni

Jak co roku stowarzyszenie 
zabrało podopiecznych na 
wspaniałą wycieczkę. Mło-
dzież nie mogła się doczekać 
wyjazdu, a gdy tylko nastał 
ten dzień, wszyscy z uśmie-
chami na ustach wsiedli do 
autobusu, by udać się w nie-
zapomnianą krainę czarów, 
czyli do bolestraszyckiego 
Arboretum. Na dodatek  
w autokarze czekała niespo-
dzianka – słodkie upominki. 

– Z okazji Dnia Dziecka 
spędziliśmy piękny dzień 
wraz z naszymi podopieczny-
mi oraz ich rodzicami i opie-
kunami. Takie wyjazdy są 
bardzo ważne, integrują naszą 
młodzież, a także wpływają 
na nią pozytywnie, ponieważ 
pozwalają doświadczyć wielu 
przeżyć – mówi Irena Andrej-
kow, prezes stowarzyszenia. 

Zwiedzanie Arboretum  
z pewnością pozostanie na 
długo we wspomnieniach nie 
tylko podopiecznych, ale tak-
że ich opiekunów. Na wszyst-
kich ogromne wrażenie zro-

biły przecudne rośliny  
o przepięknych zapachach  
i różnorodnych barwach, 
okazałe drzewa i kolorowe 
krzewy. Podczas spaceru 
uczestnicy wycieczki dowie-
dzieli się wielu ciekawych 
rzeczy na temat poszczegól-
nych gatunków. Arboretum 
zostało założone w 1975 roku 
przez Jerzego Pióreckiego. 
Oprócz wspaniałych roślin 
prezentowane są też rzeźby – 
wiklinowe obiekty, które po-
wstały w czasie Międzynaro-
dowych Plenerów Artystycz-
nych „Wiklina w Arboretum”. 

– To był cudowny odpo-
czynek wśród zieleni i kwia-
tów, wspaniały relaks. Wszy-
scy zakochaliśmy się w tej 
krainie czarów, która urzekła 
nas swoimi kolorami i zapa-
chami – dodaje pani prezes. 

Wyjazd to również przeży-
cia sensoryczne – dzięki space-
rowi w Ogrodzie Sensualnym. 
To właśnie tutaj większość 
podopiecznych ściągnęła buty, 
boso spacerując po ścieżce. 

Doznania odbierane były za 
pomocą zmysłów. Nie wszyscy 
jednak mieli ochotę na przej-
ście i bacznie przyglądali się 
koleżankom i kolegom, którym 
spacer sprawił wiele radości. 
Na zmysły, a w szczególności 
słuch, mocno oddziaływało  

nawet zwykłe łamanie gałęzi. 
Ma to znaczący wpływ na to, 
jak odbierane są dźwięki przez 
podopiecznych stowarzysze-
nia. Zwiedzili oni również trzy 
wystawy: „Wybrane z Natury” 
Stanisławy Gołębiewskiej, któ-
ra komponuje kwiaty z pestek  

i nasion, nadając im nowe 
kształty, a w Muzeum Przyrod-
niczym – „Chrońmy ptaki” 
(była okazja podziwiać prze-
różne gatunki) oraz „Chrząsz-
cze”. 

Nie obyło się też bez od-
działywania na zmysł smaku – 

podopieczni mieli okazję 
skosztować wyrobów Arbore-
tum, które słynie z pysznych 
kon�tur z derenia. Większości
bardzo smakowały dżemy, choć 
niektórzy woleli bardziej słod-
kie smaki. Po dwugodzinnym 
spacerze nastał czas na odpo-
czynek i zakup pamiątek. Póź-
niej grupa poszła na obiad, by 
następnie udać się na Kalwarię 
Pacławską. To szczególne miej-
sce dla wszystkich wierzących, 
w którym mogą przeżywać  
tajemnice męki i śmierci Jezu-
sa. W bazylice mogli zanieść 
swoje intencje Matce Boskiej 
Kalwaryjskiej oraz uczestniczyć 
we mszy świętej. Specjalnie dla 
nich ojciec franciszkanin przy-
bliżył historię tego wyjątkowe-
go miejsca, opowiadając też 
kilka anegdot związanych z cu-
dami, jakich doświadczyło 
wiele osób. 

Po eucharystii przyszedł 
czas na lody i pamiątki, by po 
długim i udanym dniu udać  
się w drogę do domu. To bę-
dzie niezapomniany Dzień 
Dziecka. Wyjazd był możliwy 
dzięki projektowi realizowa-
nemu w ramach programu 
grantowego �rmy SumiRiko
Poland, która od lat wspiera 
podopiecznych stowarzysze-
nia. Kolejny zaplanowany jest 
na wrzesień.                        (dcz)

AU
TO

R

Podopieczni stowarzyszenia podczas degustacji kon�tur z derenia
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Podczas Ogólnopolskiego Konkursu „Gitara nad Dunajcem”, 
który odbył się w Krościenku, świetnie zagrały Zuzanna 
Stach i Natalia Duślak z Państwowej Szkoły Muzycznej. 
W kategorii zespołów z klas I-VI przypadło im zwycięstwo, 
natomiast indywidualnie – miejsca odpowiednio 1. i 3. 

Kolejne sukcesy gitarzystek Szkoły Muzycznej 

Czołowe lokaty 
razem i osobno 

Uczennice klasy gitarowej 
Iwony Bodziak wspólnie wy-
konały „Amoroso” i „Buffalo 
Bill” C. Sὕssera oraz „Andan-
te” F. Carulliego, a ich występ 
został najwyżej oceniony przez 
komisję konkursową.  Dziew-
czętom świetnie poszło też 
w ujęciu solowym, bo obydwie 
znalazły się na „podiach” swo-
ich kategorii wiekowych. Do-
tyczy to zwłaszcza Zuzanny 
Stach, która zagrała utwory: 
„Andante” (F. Sor), „Aria” 
(anonim z XVII wieku) i „Co-
raz bliżej wakacji” (M. Droż-
dżowski), zajmując 1. pozycję. 
Natomiast Natalia Duślak za 
wykonanie „Sonatine” ( J. Kuf-
fner), „Etiudy op. 31” (F. Sor) 

i bluesowej ballady „Take 
Care” ( J. Wanders) nagrodzo-
na została 3. lokatą. To olbrzy-
mi sukces małych instrumen-
talistek i ich nauczycielki, 
będący zwieńczeniem wielo-
godzinnych ćwiczeń nad pro-
gramem konkursowym. 

W tym miejscu warto za-
znaczyć znakomity skład jury, 
które tworzyli znani pedago-
gowie klasy gitary – Michał 
Nagy z Akademii Muzycznej 
w Krakowie (przewodniczą-
cy), kompozytorka i pedagog 
Tatiana Stachak oraz Rafał 
Majek, wielokrotny stypen-
dysta Ministra Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego.

(b) 

Zuzanna Stach i Natalia Duślak w towarzystwie Tatiany Stachak
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W dniach 16-17 czerwca 
(piątek, sobota) zapraszamy 
na Weekend z Kulturą w Sa-
noku.

Całość rozpocznie się w Miej-
skiej Bibliotece Publicznej od 
spotkania autorskiego z Zie-
mowitem Szczerkiem. Nato-
miast w Muzeum Historycz-
nym zostanie otwarta wysta-
wa broni, rzeźby i malarstwa, 
a także odbędzie się projekcja 
�lmu „Diabeł Łańcucki” oraz 
spotkanie autorskie z Jackiem 
Komudą. Szkoła Muzyczna 
zaprosi na koncert „Przy 

Już za tydzień – Weekend z Kulturą
Będzie się działo 

świecach”, a Galeria Sanocka 
na wieczór z Teatrem BWA. 
Piątkowy wieczór zakończy 
wernisaż „Schody w nocy” 
w Otwartej Pracowni 37,1.

Sobota upływać będzie 
pod znakiem warsztatów ar-
tystycznych, plastycznych, 
gier, zabaw muzycznych i in-
tegracyjnych dla dzieci i opie-
kunów. Na dziedzińcu Mu-
zeum Historycznego rozłożą 
swoje stanowiska: Muzeum 
Budownictwa Ludowego, 
Osiedlowe Domy Kultury 
„Puchatek” i „Gagatek”, Pań-
stwowa Szkoła Muzyczna, 

zagórskie Centrum Kultury 
Foresterium oraz Miejska 
Biblioteka Publiczna. Rów-
nocześnie odbywać się będą 
występy zespołów tanecznych 
oraz pokazy mody średnio-
wiecznej, łucznictwa i strzela-
nia z muszkietu.

W drugiej części dnia Ga-
leria o smaku kawy „Interpia-
no” i Kawiarnia „Relaksowa” 
zaproszą na wernisaże i kon-
certy, Młodzieżowy Dom 
Kultury zaproponuje warsz-
taty plastyczne dla dorosłych, 
plenerowe szachy, naukę salsy 
i bachaty oraz Muzyczną Bie-

siadę (na placu św. Michała). 
W sali portretowej zamku ak-
torzy Teatru BWA przeczytają 
fragmenty komedii Aleksan-
dra Fredry. Muzeum Budow-
nictwa Ludowego zaprosi do 
zwiedzania z przewodnikiem 
Rynku Galicyjskiego i Syna-
gogi.

Muzyczny �nał sanockie-
go Weekendu z Kulturą odbę-
dzie się na dziedzińcu zamko-
wym, gdzie zespół Raya Bell 
zagra koncert.

Szczegóły na plakacie poniżej 



9 czerwca 2023 r. | KULTURA| 7

Malownicze Podkarpacie często jest wykorzystywane w kadrach �lmowych. Na przestrzeni 
lat jako sanoczanie byliśmy świadkami kręcenia �lmów bądź epizodów do większych pro-
dukcji, chociażby w skansenie. Tomasz Szwan z branżą �lmową współpracuje od lat. Zaprosi-
liśmy go do redakcji, by opowiedział o swoim nowym projekcie, który dotyczy jednego 
z zabytkowych budynków w naszym mieście. 

Tomasz Szwan specjalnie dla „TS” 

Podkarpacki Szlak Filmowy za rok w Sanoku

Ostatnio zaangażowany jesteś 
w Podkarpacki Szlak Fil-
mowy. Powiedź coś więcej 
o tym projekcie. 

Tworzony jest od 2020 
roku przez Podkarpacką Ko-
misję Filmową. Jego idea to 
odkrywanie naszego woje-
wództwa szlakiem powstają-
cych tu produkcji. Coroczne 
wydarzenia �lmowe inauguru-
ją kolejny etap szlaku, a opra-
cowane mapy i zbiór wiedzy 
o �lmowej historii regionu 
służy turystom i mieszkańcom 
przez cały rok. Pierwszym 
punktem Podkarpackiego 
Szlaku Filmowego były Jaśli-
ska, miejsce realizacji zdjęć do 
m.in. takich tytułów, jak: 
„Boże Ciało” Jana Komasy, 
„Twarz” Małgorzaty Szumow-
skiej czy „Wino truskawkowe” 
Dariusza Jabłońskiego. Kolej-
ny to Przemyśl, gdzie powsta-
wały m.in. „Kronika wypad-
ków miłosnych” Andrzeja 
Wajdy, „Ułaskawienie” Jana 
Jakuba Kolskiego czy popular-
ny serial „Wataha”. Trzeci odci-
nek szlaku to Bieszczady. Każ-
dej edycji wydarzenia towa-
rzyszy publikacja �lmowej 
mapy. Tę bieszczadzkiego szla-
ku można było bezpłatnie 
otrzymać podczas wydarzenia, 

festiwal �lmowy w Polsce). 
Dlatego mam ogromny apel 
do państwa. Gdyby ktoś posia-
dał fotogra�e, pamiątki z tamte-
go okresu, związanego oczywi-
ście z Kinem „Pokój” i jego 
otoczeniem, byłbym bardzo 
wdzięczny. Zdjęcia jak i arte-
fakty uatrakcyjniłyby z pewno-
ścią nasz powstający �lm. 
W przypadku odnalezionych 
pamiątek prosiłbym o kontakt 
z redakcją. Z góry serdecznie 
dziękuję!

Rozmawiała Edyta Wilk 

Już dziś 9 czerwca o godz. 18 w Sali 
Gobelinowej zamku odbędzie się 
promocja książki Piotra Paszkiewicza 
pt. „Związani z Sanokiem i Powsta-
niem Styczniowym. W 160. rocznicę 
insurekcji 1863”. W publikacji opisa-
no osoby zaangażowane w sprawę na-
rodowego zrywu i jednocześnie sko-
jarzone z naszym miastem. Wydawcą 
opracowania i organizatorem spo-
tkania jest Muzeum Historyczne. 
W trakcie wieczoru promocyjnego 
będzie możliwość nabycia książki 
w okazyjnej cenie. 

Stowarzyszenie PRO ARTIS zapra-
sza na Festiwal Muzyki Dawnej „Ars 
Antiqua”, który 11 czerwca odbędzie 
się w ruinach klasztoru karmelickie-
go w Zagórzu. Od godz. 14 zaplano-
wano Zakręcone Animacje dla Dzie-
ci, a następnie o godz. 16 wystąpi 
Balet Dworski POLONIA DANZA 
z przedstawieniem. Przewidziano też 
warsztaty tańca dawnego. O godz. 18 
rozpocznie się koncert serbskiej grupy 
VISANTIQUA, a o godz. 19 zagra ze-
spół TOŁHAJE. Wstęp bezpłatny. 

Promocja książki 
o powstańcach

Muzyka dawna 
w Zagórzu

BĘDZIE SIĘ DZIAŁO

W Uczelni Państwowej odbył się Pokaz Talentów podopiecznych Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. 
Uczniowie zachwycili publiczność tańcami, występami wokalnymi, wzruszającymi �lami, pokazem prac 
plastycznych, umiejętnościami sportowymi czy recytatorskimi. Zarówno wykonawcy, jak i ich opiekunowie, 
włożyli w pokaz dużo pracy, ale przede wszystkim serca, aby podziękować swoim rodzicom za ich opiekę. 

Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy

Pokaz talentów podopiecznych SOSW

Pokaz Talentów odbywa się już od 
kilku lat. Na scenie zdolności prezen-
tują uczniowie, którzy do tego wyda-
rzenia przygotowywali się przez wie-
le miesięcy. Ich praca i trud, jakie 
włożyli w organizację, zostały doce-
nione przez rodziców, rodzeństwo 
i nauczycieli. Dyrektor ośrodka 
Robert Dudek przywitał zaproszo-
nych gości, nauczycieli i opiekunów, 

na stałe dostępna jest też 
w Zatwarnicy przed kinem 
„Końkret”, gdzie stanęła stała 
wystawa plenerowa, poświę-
cona �lmowym Bieszczadom. 
Po ponad ćwierćwieczu udało 
nam się reaktywować kino 
„Otryt” w Lutowiskach. Znów 
działają stare, analogowe pro-
jektory na taśmę 35 mm. Wi-

dzowie mogli oglądać „Pana 
Wołodyjowskiego” oraz „Tek-
sas”, które zostały wypożyczo-
ne z Filmoteki Narodowej. 

Teraz w planie jest Sanok? 
Tym razem Jarosław, nato-

miast Sanok i imprezy towa-
rzyszące w Mrzygłodzie i Le-
sku zaplanowaliśmy na począ-

tek sierpnia 2024 roku. Przy-
pomnę kilka tytułów, które 
powstały u nas w latach osiem-
dziesiątych – „Oko Proroka” 
Pawła Komorowskiego i jego 
kontynuacja, serial „Crimen” 
Laco Adamika z Bogusławem 
Lindą, później „Serce serdusz-
ko” Jana Jakuba Kolskiego, czy 
„Wołyń” Wojciecha Smarzow-
skiego. Oczywiście było tu 
dużo pomniejszych produkcji, 
nie tylko tych polskich. Dlate-
go cieszę się, że zostałem po-
nownie zaproszony do współ-
pracy. 

Jak widzisz to wydarzenie 
w Sanoku? 

Wstępne plany dotyczą 
Muzeum Historycznego i oczy-
wiście Muzeum Budownictwa 
Ludowego. Byłoby miło, gdyby 
zwiedzający mogli odwiedzić 
miejsca, w których kręcono 
dane sceny. Warto zrobić tam 
taki interaktywny szlak �lmo-
wy, pokazać fotosy z planów. 
Chcielibyśmy również zazna-
czyć postać Zdzisława Beksiń-
skiego. Prawdopodobnie bę-
dzie wówczas okazja do sanoc-
kiej premiery po latach naszego 
�lmu o artyście pt. „Z wnętrza” 
(BlueDreamFilm, 2019) – nie-
wyświetlanego nigdy wcześniej 
w Sanoku. A dlaczego nie za-
prezentowanego widzom tu, 
w „Mieście Mistrza Beksińskie-
go”? Nie wiem, niestety nie 
mam na to żadnej sensownej 
odpowiedzi.

Zanim dotrze do nas szlak, 
masz jeszcze inne plany? 

Tak, a przy okazji apel 
do czytelników „Tygodnika 
Sanockiego”. Chciałbym zre-
alizować �lm dokumentalny 
o nieistniejącym już Kinie 
„Pokój”. Było to miejsce kulto-
we dla sanoczan. To w nim 
wydarzyło się wiele historii 
bardziej lub mniej osobistych. 
Przypomnę, że to m.in. w tym 
kinie w lipcu 2001 odbył się 
po raz pierwszy Festiwal „Nowe 
Horyzonty” (od lat największy 

a w szczególności rodziców, którzy 
tak licznie przybyli do UP. 

– Dzisiejszy dzień jest okazją do 
przedstawienia wszystkim talentów 
i zdolności naszych dzieci i pokaza-
nia,   czego się nauczyły – powiedział 
dyrektor, dziękując za pracę, zaanga-
żowanie oraz czas, który nauczyciele 
i opiekunowie poświęcają na rzecz 
ośrodka. Osobne podziękowania 

otrzymały przedstawicielki Stowa-
rzyszenia „Bądźmy Razem” – Ewa 
Jakubowska-Osękowska (prezes) 
i Magdalena Bednarz (wiceprezes), 
które od lat bezustannie działają 
na rzecz ośrodka, brały też udział 
w założeniu stowarzyszenia. 

– Pokazy talentów przede 
wszystkim mają na celu zaprezen-
towanie rodzicom tego, jak pracują 

ich pociechy, jakie ta praca przynosi 
efekty. Ponadto występy mają rów-
nież przekaz emocjonalny. Nasze 
dzieci,  dzięki temu, że mogą zna-
leźć się na scenie i zademonstrować 
swoje talenty, czują się docenione 
i zauważone. One pragną pokazać, 
szczególnie swoim rodzicom, że 
coś potra�ą. Na co dzień często nie 
mają ku temu okazji, dlatego co 
roku organizujemy to wydarzenie, 
aby dać im taką możliwość, tym 
bardziej, że mogą się pokazać szer-
szej publiczności. Marzeniem każ-
dego dziecka jest to, aby jego rodzic 
mógł zobaczyć, to co przygotował 
na to wyjątkowe przedstawienie – 
mówił dyrektor Dudek.

Pokaz Talentów to nie tylko pra-
ca samych uczniów, ale także poka-
zanie, jaki trud i wysiłek wkładają 
nauczyciele i opiekunowie w przy-
gotowanie swoich wychowanków 
do występu na scenie. Podopieczni 
ośrodka zaprezentowali wiele talen-
tów. Publiczność mogła podziwiać 
popisy taneczne, wokalne, recytator-
skie czy zmagania sportowe, a także 
zasmakować przepysznych ciastek 
specjalnie przygotowanych przez 
uczniów Szkoły Przysposabiającej 
do Pracy. Od pięciu lat Stowarzysze-
nie „Bądźmy Razem” przyznaje 
nagrodę dla wyjątkowego ucznia – 
absolwenta, który kończy edukację. 
W tym roku nagroda tra�ła do wy-
jątkowej uczennicy Grażyny Haj-
duk – to niezwykle pracowita, życz-
liwa, uczynna i zawsze uśmiechnięta 
osoba. 

Za rok odbędzie się kolejny po-
kaz, na który wszyscy wyczekują 
już z niecierpliwością.
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Pełniący obowiązki gospodarza bur-
mistrz Tomasz Matuszewski  zapra-
szał gości do korzystania z dobro-
dziejstw miasta, a w kontekście tema-
tu spotkania podkreślał współpracę  
z partnerskimi miejscowościami na 
Słowacji i Ukrainie oraz wzmianko-
wał o pomyśle przyłączenia Sanoka 
do drogi ekspresowej S19.

W pierwszym wykładzie wystąpił 
Dawid Lasek – sekretarz generalny 
Euroregionu Karpackiego, przedsta-
wiając rys historyczny reprezentowa-
nego przez siebie podmiotu, które 
zostało założone w 1993 r., a główne 
biuro działa w Rzeszowie. Podzięko-
wał za ekspertyzy i analizy opracowa-
ne przez Główny Urząd Statystyczny, 
zaś odnosząc się do trzech dekad 
działalności swojego stowarzyszenia 
zacytował biblijne mo�o: „Cierpliwy
jest lepszy niż mocny”.

Z drugą prelekcją wystąpiła dy-
rektor Departamentu Badań Prze-
strzennych i Środowiska GUS Domi-
nika Rogalińska, opowiadając o Sys-
temie Monitorowania Usług Pu-
blicznych w odpowiedzi na potrzeby 
informacyjne jednostek samorządu 
terytorialnego. Przekonywała o po-

GUS źródłem rzetelnej informacji
W Sali Gobelinowej odbyło się międzynarodowe seminarium na 30-lecie polsko-słowackiej współpracy trans-
granicznej, zorganizowane w ramach kooperacji Urzędu Statystycznego w Rzeszowie i jego odpowiednika  
w Preszowie.

Humanistka w świecie statystyki

Seminarium w Sali Gobelinowej

Rozmowa z Olgą Świerkot-Strużewską

trzebie statystyki przy interpretacji 
oraz podejmowaniu trafnych decyzji.

Następnie odbyła się dyskusja  
w panelu na temat płaszczyzn współ-
pracy w ramach euroregionów. Rolę 
moderatorki pełniła pochodząca  
z Sanoka Olga Świerkot-Strużewska, 
w GUS sprawująca stanowisko dyrek-
tora Departamentu Współpracy Mię-
dzynarodowej. Jako paneliści głos za-
bierali Dominik Rozkrut (prezes 
GUS), Peter Peťko (prezes Urzędu 
Statystycznego Republiki Słowackiej), 
Dawid Lasek, Tomasz Matuszewski, 
Ernest Nowak (burmistrz gminy  
i miasta Zagórz), Roman Bzdyk (wójt 
gminy Komańcza), Ondrej Brendza 
(burmistrz Stropkova) i Marek Cier-
piał-Wolan (dyrektor Urzędu Staty-
stycznego w Rzeszowie). Samorzą-
dowcy wypowiadali się o dotychcza-
sowych doświadczeniach w ramach 
współpracy polsko-słowackiej. De�-
niując sedno decyzji lokalnych, bizne-
sowych i publicznych D. Lasek pod-
kreślił znaczenie tego, by z morza  
informacji wyciągnąć wiedzę, która na 
końcu będzie skutkowała dobrymi 
decyzjami. 

Piotr Paszkiewicz

Po zakończeniu wyżej opisanego seminarium moderatorka dyskusji  
panelowej Olga Świerkot-Strużewska udzieliła nam wywiadu, dzieląc się 
wspomnieniami i wrażeniami z rodzinnego miasta. Opisała również  
zagadnienia związane ze swoją pracą zawodową.

Na wstępie swojego wystąpienia 
powiedziałaś, że jesteś w Sanoku 
po raz pierwszy od 20 lat.

Po raz pierwszy od 20 lat jestem  
w Sanoku nie prywatnie, lecz służ-
bowo i jest to dla mnie bardzo duże 
przeżycie. Przyznam, że podeszłam 
do tego mocno emocjonalnie, jako 
że dotychczas przyjeżdżałam tu tyl-
ko do rodziny. Nigdy dotąd nie było 
tego styku świata samorządów i sta-
tystyki publicznej, czyli świata za-
wodowego, który reprezentuję. 
Tymczasem nadarzyła się okazja, że 
świętujemy 30-lecie transgranicznej 
współpracy polsko-słowackiej oraz 
30 lat istnienia Euroregionu Kar-
packiego. W związku z tym dyrektor 
Urzędu Statystycznego w Rzeszo-
wie prof. Marek Cierpiał-Wolan za-
proponował mi prowadzenie tego 
panelu z tej racji, że już od kilku  
lat jestem dyrektorem Departamen-
tu Współpracy Międzynarodowej  
w Głównym Urzędzie Statystycz-
nym. Fakt, że po raz pierwszy przy-
jechałam tu zawodowo, dużo dla 
mnie znaczył, ponieważ jestem sil-
nie związana z Sanokiem. Bardzo 
się cieszę, widząc, jak miasto się 
rozwija.

Jak zatem traktujesz powroty do 
Sanoka z Warszawy i jakie masz 
wrażenia, widząc rodzinne miasto 
tylko co pewien  czas?

Jestem autentycznie zachwycona 
tym, jak miasto rozwija się i pięknie-
je. Cieszę się również, że prezes GUS 
dr Dominik Rozkrut odwiedził ten 
region i to miejsce po raz pierwszy.

Chciałbym Cię zapytać o wspo-
mnienia z czasu spędzonego na sta-
łe w rodzinnym mieście, czyli do 
chwili wyjazdu na studia. Dodam, 
że oboje jesteśmy absolwentami  
II Liceum Ogólnokształcącego  
z 2000 r. oraz zostaliśmy wpisani 
do Złotej Księgi tej szkoły…

…i jestem z tego bardzo dumna. 
Faktycznie wyjechałam wtedy i nig-
dy już tak na dobre nie wróciłam. 
Byliśmy wówczas młodzi i wspomi-
nam te lata jako pewnego rodzaju 
idyllę. Ale z drugiej strony, wtedy to 
miasto nie dawało takich możliwości, 
jakie oferował świat czy szerzej Pol-
ska. I dlatego zdecydowałam się wy-
jechać, mając na uwadze dziedzinę, 
którą się początkowo zajmowałam. 
Natomiast teraz, wraz z postępem 
technologicznym, z cyfryzacją, ale 
też z rozwojem Sanoka, nie wiem, 
czy będąc 19-letnią Olgą wyjechała-
bym stąd na stałe. I to świadczy na 
korzyść tego miasta, bo rozwój jest 
niesamowity.

Dosyć odważne stwierdzenie.
Tak, bo jest tutaj pięknie, więc 

czego szukać dalej? Gdy początkowo 
studiowałam �lologię romańską nie
było w pobliżu dostępu do facho-
wych bibliotek, a Internet dopiero 
się rozwijał, więc aby kształcić się 
efektywnie, należało wyjechać. 
Zwłaszcza że w trakcie mojej kariery 
naukowej w Warszawie przebywałam 
też we Francji, Włoszech i Niem-
czech, a później zaczęłam studia  
w Paryżu. Tak więc wtedy nie było tu 
równego dostępu do źródeł, nato-

miast obecnie jest to możliwe za 
sprawą cyfryzacji, a w międzyczasie 
w naszym mieście powstała też 
uczelnia wyższa.

Powiedziałaś, że studiowałaś �lolo-
gię romańską, zatem można uznać 
Cię za humanistkę.

I jestem nią.

Więc jak to się stało, że tra�łaś do
Głównego Urzędu Statystycznego?

Jednym z moich późniejszych 
kierunków studiów była też ekono-
mia. Natomiast zawsze powtarzam, 
że nie jestem statystykiem. W GUS 
pracuję we współpracy międzynaro-
dowej, w relacjach z zagranicą, czyli 
jestem odpowiedzialna za prowadze-
nie stosunków z naszymi odpowied-
nikami na całym świecie, w tym  
z podmiotami międzynarodowymi 
jak Organizacja Narodów Zjedno-
czonych, Organizacja Współpracy 
Gospodarczej i Rozwoju (OECD), 
Europejski Urząd Statystyczny (Eu-
rostat). To zawsze chciałam robić, 
bowiem od lat byłam polijęzyczna  
i lubiłam obcowanie z innymi kultu-
rami. W międzyczasie odbyłam staż 
w MSZ, studiowałam też dyplomację, 
a w 2010 r. tra�łam do GUS. Z cza-
sem zafascynowałam się danymi, całą 
polityką informacyjną i tym, jak jest 
to niezbędne dla wszystkich. 

Dla zwykłego obywatela GUS  
budzi skojarzenia ze spisem po-
wszechnym lub bieżącymi danymi 
o codzienności. Dlaczego ta insty-
tucja jest ważna?

Gdyby nie było danych, to jak 
byśmy stworzyli jakąkolwiek strate-
gię rozwoju? Skąd byśmy wiedzieli, 
gdzie alokować środki publiczne, nie 
mając do dyspozycji rzetelnych infor-
macji o naszej gospodarce, społe-

czeństwie i środowisku naturalnym? 
To po pierwsze. Ponadto obecnie 
mówimy o całej infrastrukturze  
i ekosystemie danych, generowanych 
wraz z rozwojem cyfryzacji; nie są to 
tylko dane z tradycyjnych badań  
i kwestionariuszy – to dane z reje-
strów administracyjnych, ale także  
z tzw. „nowych źródeł” (np. zobrazo-
wania satelitarne, ceny ze skanerów, 
czujniki ruchu), które należy uporząd-
kować i połączyć, aby wyniknęła z tego 
rzetelna informacja dostosowana do 
potrzeb różnych grup odbiorców,  
potrzeb każdego obywatela. Statystyki 
są obecnie produkowane w oparciu  
o wszystkie wspomniane źródła i – co 
istotne – przy zachowaniu międzyna-
rodowych norm jakości.

Czy każdy obywatel może za po-
średnictwem GUS zapoznać się ze 
statystykami, które go interesują?

Jak najbardziej. Wciąż pracujemy 
nad jeszcze lepszą atrakcyjnością  
i dostępnością naszej strony interne-
towej. Już teraz można tam znaleźć 

wiele komponentów, jak np. system 
ST�TEG czy SMUP (System 
Monitorowania Usług Publicznych), 
które pozwalają na samodzielną pracę 
z danymi, na tworzenie map, wykre-
sów i analiz w oparciu o nasze dane.

Wracając jeszcze do Twojego sta-
nowiska. Jesteś dyrektorem Depar-
tamentu Współpracy Międzynaro-
dowej. Jak należy rozumieć te obo-
wiązki, wyobrażając sobie, że GUS 
przypuszczalnie mógłby działać 
wyłącznie w granicach kraju?

Nic bardziej mylnego. GUS nie 
może funkcjonować tylko w obrębie 
kraju, tak jak kraj nie funkcjonuje bez 
relacji z innymi. Produkujemy oczy-
wiście dane głównie o Polsce, jednakże 
są one generowane według ścisłych 
norm jakości o charakterze międzyna-
rodowym, w oparciu o międzynaro-
dową legislację, z którą zgodna jest le-
gislacja krajowa. Moją rolą jest wspie-
ranie Prezesa GUS w prowadzeniu  
relacji z zagranicą w obrębie systemów 
statystycznych ONZ, Unii Europej-
skiej i OECD, a także międzynarodowa 
działalność rozwojowa, współtworze-
nie prawa (poprzez udział w pracach 
legislacyjnych UE), koordynacja wizyt 
międzynarodowych w kraju i za grani-
cą, praca w wielu międzynarodowych 
grupach zajmujących się danymi, staty-
stykami i ich znaczeniem.

Na koniec – czy przez wzgląd na 
Twoją osobę to dzisiejsze semina-
rium może mieć swój dalszy ciąg  
w połączeniu z Sanokiem?

Chciałabym bardzo, żeby było 
tak jak mówisz. Wówczas mogłabym 
przyjechać tu jeszcze i poopowiadać 
o statystyce. Dobrze byłoby, aby 
współpraca na polu informacyjnym 
między Euroregionem Karpaty i sa-
morządowcami a nami jako dostar-
czycielami produktów i danych staty-
stycznych rozwijała się, była paralelna 
i zawierała w sobie dialog. Jestem 
zwolenniczką tego, aby ludzie ze sobą 
rozmawiali. To zawsze działa. 

Rozmawiał 
Piotr Paszkiewicz

Od lewej: Dominik Rozkrut, Peter Peťko, Tomasz Matuszewski, Dawid Lasek
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GUS źródłem rzetelnej informacji W 15. rocznicę śmierci ks. Wiesława Siwca społeczność I Liceum Ogólnokształcącego uczciła 
pamięć tego wspaniałego kapłana. Odbył się mecz – księża kontra nauczyciele, pokazy cheer-
leaderek. 

wysłuchali wspomnień naj-
bliższych osób, które go znały.  
Organizatorami wydarzenia 
byli: I LO w Sanoku oraz  
Kaplica św. Maksymiliana  
w Sanoku. Ksiądz Wiesław  
Siwiec urodził się 1 listopada 
1964 roku w Tyczynie. Po ma-
turze rozpoczął studia �lozo-
�czno-teologiczne w Wyż-
szym Seminarium Duchow-
nym w Przemyślu. Zawsze  
pasjonowała go dobra książka, 
�lm i muzyka, kochał podróże.
Wiele z nich odbył z młodzie-

żą w ramach wyjazdów religij-
nych. Podczas pracy kapłań-
skiej zawsze starał się zajmo-
wać ludźmi zagubionymi  
i potrzebującymi wsparcia, 
szczególnie cenił pracę z „trud-
ną” młodzieżą. Katechizował 
młodzież I Liceum Ogólno-
kształcącego, był stałym 
współpracownikiem Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicz-
nej w Sanoku, członkiem Rady 
Kapłańskiej Archidiecezji 
Przemyskiej, kapelanem Huf-
ca Związku Harcerstwa Pol-
skiego Ziemi Sanockiej oraz 
założycielem i wieloletnim 
przewodniczącym Stowarzy-
szenia Inicjatyw Wychowaw-
czo-Oświatowych i Kultural-
nych w Sanoku. 25 sierpnia 
2007 r. został zwolniony  
z obowiązku katechety w Sa-
noku i mianowany ojcem du-
chownym oraz wykładowcą 
katechetyki w Wyższym Semi-
narium Duchownym w Prze-
myślu. Po ciężkiej i wyczerpu-
jącej chorobie zmarł 14 maja 
2008 r. w Przemyślu, w wieku 
44 lat. Został pochowany  
w rodzinnej miejscowości Bo-
rówki koło Borku Starego.  
W ostatnich słowach swojego 
testamentu napisał: „Odcho-
dzę z tego świata w poczuciu 
dobrze spełnionej misji, nie 
mając do nikogo żalu i złości. 
Proszę o przebaczenie wszyst-
kich, których może kiedykol-
wiek skrzywdziłem. Przebacz-
cie słabemu człowiekowi. 
Niech zostanie dobra pamięć 
o mnie w waszych sercach”.

Samorządowe Przedszkole nr 4 od lat organizuje pikniki  
rodzinne. Tak też było w tym roku. Na terenie przedszkola 
odbył się wielki piknik integracyjny, na który zostały  zapro-
szone dzieci z rodzicami, które niebawem rozpoczną swoją 
przygodę z edukacją i od września zaczną uczęszczać do pla-
cówki. Oprócz tego na pikniku zjawiły się rodziny z różnych 
części miasta.

I Liceum Ogólnokształcące 

Upamiętnili ks. Wiesława Siwca
Samorządowe Przedszkole nr 4

Piknik rodzinny 

Podczas pikniku maluchy za-
prezentowały swoje zdolności 
taneczne, odbył się również 
pokaz karate. Najmłodsi chęt-
nie korzystali z dmuchanych 
zjeżdżali, a ich twarze ozdo-
bione były barwnymi malun-
kami. Dzieciaki mogły zoba-

czyć wóz strażacki oraz pokaz 
udzielania pierwszej pomocy. 
Piknik to okazja do integracji 
przyszłych przedszkolaków,  
a także ich rodziców. Nie  
zabrakło oczywiście całych 
rodzin, które tłumnie przyszły 
na wydarzenie.

Podopieczni Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawcze-
go Dzień Dziecka spędzili na sportowo. Największą atrakcją 
był mecz rozegrany pomiędzy podopiecznymi ośrodka a pił-
karzami ze Stali Sanok.

Uroczystość rozpoczęła się od 
mszy świętej, która została od-
prawiona w Kaplicy św. Mak-
symiliana w Sanoku pod prze-
wodnictwem bpa Stanisława 
Jamrozka. Podczas kazania ze-
brani dowiedzieli się więcej  
o tej niezwykłej postaci. Na-
stępnie uczestnicy zwiedzili 
wystawę poświęconą ks. Siw-
cowi oraz obejrzeli salę lekcyj-
ną numer 38, w której nauczał 
kapłan. Wielu emocji i nieza-
pomnianych wrażeń dostar-
czył zarówno zawodnikom, 

jak i kibicom mecz w piłkę 
nożną rozegrany pomiędzy 
nauczycielami i księżmi (4:3), 
w którym zagrali m.in. biskup 
Jamrozek oraz  Stanisław Chęć, 
starosta sanocki. Pojedynek 
był bardzo zacięty i fascynują-
cy. Zawodnicy wykazali się 
sporymi umiejętnościami. Po 
meczu odbył się pokaz cheer-
leaderek. Na zakończenie dnia 
wszyscy udali się do ogrodu na 
pyszny poczęstunek. Przy oka-
zji zobaczyli wzruszający �lm
o ks. Wiesławie Siwcu oraz 

Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy

Emocjonujące rozgrywki
sportowe

– Z okazji Dnia Dziecka co 
roku tradycyjnie organizuje-
my imprezę. W tym roku pa-
dło na wydarzenie sportowo-
-rekreacyjne. Dzięki czemu 
mogliśmy opuścić szkolne 
mury i spędzić ten wyjątkowy 
dzień na świeżym powietrzu. 
Nasi podopieczni mogli się 
nieco poruszać, bowiem ruch 
jest dla nich bardzo istotny – 
powiedział Robert Dudek, 
dyrektor Specjalnego Ośrod-
ka Szkolno-Wychowawczego. 

Pikniki sportowe to także 
możliwość spędzenia czasu  
w większym gronie, bowiem  
w klasach zajęcia często organi-

Przy parkingu Szkoły Podstawowej nr 3 odbył się piknik 
sportowo-rekreacyjny. Każdy znalazł dla siebie coś dobrego. 
Wrażeń dostarczyły występy artystyczne młodzieży oraz roz-
grywki sportowe. Na najmłodszych czekały dmuchane zjeż-
dżalnie i malowanie twarzy.

Szkoła Podstawowa nr 3 

Gwarnie i radośnie
na Posadzie

cych. Odbyły się również poka-
zy służb mundurowych: straży 
pożarnej, policji, pogotowania 
ratunkowego i lasów państwo-
wych. Wiele emocji dostarczyły 
rozgrywki sportowe. Na amato-
rów dobrego jedzenia czekały 
wspaniałe smakołyki. Najmłodsi 
mogli korzystać z dmuchanych 
zjeżdżalni, trampolin, a ich buzie 
zdobiły piękne malunki. Pod-
czas pikniku odbyła się także  
loteria fantowa. 

zowane są dla małych grup. Na 
dzieci czekały słodkie niespo-
dzianki, tak by mogły poczuć, 
że ten dzień należy do nich. 
Sporym wydarzeniem było za-
proszenie piłkarzy Stali Sanok, 
którzy rozegrali emocjonujący 
mecz z podopiecznymi ośrod-
ka. Niespodziewanie na piknik 
przyjechał Tomasz Matuszew-
ski, burmistrz Sanoka, który 
chciał się przywitać i złożył 
najlepsze życzenia. Oprócz 
tego najmłodsi brali udział  
w grach i zabawach sportowych, 
dzięki którym mogli się nieco 
poruszać, a przede wszystkim 
znakomicie się bawili.

Piknik cieszył się ogrom-
nym zainteresowaniem, nie tyl-
ko wśród lokalnej społeczności. 
Szkoła zadbała o bardzo bogaty 
program. Na scenie pojawili się 
uczniowie, którzy zaprezento-
wali swoje umiejętności tanecz-
ne, wokalne czy aktorskie. Wy-
stępy artystyczne były na wyso-
kim poziomie, czego dowodem 
były gromkie brawa. To nie  
jedyne zaplanowane atrakcje, 
jakie czekały na odwiedzają-

PO
W

IA
T 

SA
NO

CK
I

Kolumnę opracowała: DOMINIKA CZERWIŃSKA

Przy dźwiękach kapeli „Lisznianie” oraz zespołu „Folkowianki” odbył się Dzień Dziecka  
na Olchowcach. Społeczność Szkoły Podstawowej nr 6 w Sanoku oraz mieszkańcy dzielnicy 
licznie zjawili się, by wspólnie świętować ten szczególny dzień.

Szkoła Podstawowa nr 6

„Lisznianie” i „Folkowianki” zagrali na Olchowcach
Organizacja imprezy była moż-
liwa dzięki współpracy Rady 
Dzielnicy Olchowce oraz 
Ochotniczej Straży Pożarnej, 
przede wszystkim rodziców. 
Podczas imprezy zbierano środ-
ki dla uczniów na dodatkowe 
atrakcje podczas wyjazdu  na 
warsztaty językowe Euroweek. 
Sprzedawano wspaniałe wyroby 
kulinarne, które cieszyły pod-
niebienia amatorów dobrego je-
dzenia. Wydarzenie cieszyło się 
sporym zainteresowaniem. 
Dzieci mogły bawić się grając  
w piłkę nożną, malując twarze, 
zjeżdżając na tyrolce czy słucha-
jąc wspaniałych popisów arty-
stycznych. Dzień Dziecka 
uświetniły występy kapeli „Lisz-
nianie” oraz zespołu szkolnego  
z SP6 „Folkowianki”.

FO
T.

 M
AT

ER
IA

ŁY
 N

AD
ES

ŁA
NE

BA
RT

EK
 B

ŁA
ŻE

W
IC

Z
PO

W
IA

T 
SA

NO
CK

I



9 czerwca 2023 r.| OGŁOSZENIA |10

„W domach z betonu”

Sekret
 

Za oknem wiosenne słońce ogrzewa wszystko, cokolwiek 
dotkną jego promienie. Promienie dotykając ciała, mają moc 
dotarcia do serca. A serce, jak to serce, niczym skrzynia pełna 
skarbów jest pełne wspomnień. Dziś wędrując obok Rzeki 
przypomniała mi się moja przyjaciółka z dzieciństwa.  Jako 
kilkulatki bawiłyśmy się pod blokami godzinami.

OGŁOSZENIE

OGŁOSZENIE

DYŻURY 
W RADZIE MIASTA

15 czerwca 2023 r. 
(czwartek) pokój nr 67

dyżur pełni radna

Katarzyna
Sieradzka

w godz. 17.00–18.00

LOKALE/ 
NIERUCHOMOŚCI

Sprzedam■ Działkę na ogrodzie działko-
wym „Krokus”, przy ul. Działko-
wej, nowy domek, zagospoda-
rowana, urządzona, ogrodzo-
na, tel. 735 157 188

Kupię■  Działkę przy rzece Osława, 
tel. 602 476 137

Posiadam do wynajęcia■  Mieszkanie, tel. 606 689 819

AUTO-MOTO
Kupię■  Auta za gotówkę, tel. 600 
033 733

USŁUGI
■  Moskitiery, rolety, tel. 600 
297 210

Burmistrz Miasta Sanoka
zawiadamia, że na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 
Urzędu Miasta Sanoka http://bip.um.sanok.pl/ zamieszczono 
ogłoszenie o przetargu nieograniczonym, licytacyjnym na 
dzierżawę lokalu użytkowego, położonego przy ul. Grzegorza 
2/5 w Sanoku.

Szczegółowe informacje na temat przetargu można uzy-
skać w Wydziale Gospodarki Komunalnej  i Ochrony Środowi-
ska Urzędu Miasta pod nr telefonu: 13-46-52-852.

Informacja 

o wprowadzeniu Karty Gminnego Punktu Zbiórki Odpadów Segregowanych 
dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych położonych na terenie Gminy 

Miasta Sanoka na potrzeby gospodarowania odpadami komunalnymi

Karta GPZOS to karta z tworzywa sztucznego, posiadająca indywidualny numer identyfikacyjny 
przypisany do danej nieruchomości zamieszkałej oraz kod kreskowy umożliwiający sprawne od-
czytanie danych osoby oddającej odpady.  Po każdorazowym użyciu karty na koncie właściciela 
zapisane zostaną ilość i rodzaj oddanych odpadów. 

Zapraszamy po odbiór kart osoby, które złożyły deklaracje. Karty można pobrać w Wydziale Gospo-
darki Komunalnej i Ochrony Środowiska w Sanoku przy ul. Rynek 9, parter, lokal nr 1.  

Aby otrzymać kartę należy złożyć wniosek o wydanie karty. Wnioski dostępne są na miejscu 
lub do pobrania ze strony internetowej www.sanok.pl, zakładka Załatw sprawę w Urzędzie, 
Ochrona środowiska i gospodarka odpadami, wniosek o wydanie karty GPZOS. 

Regulamin korzystania z kart GPZOS jest dostępny na stronie www.sanok.pl w zakładce 
Zasady gospodarowania odpadami.

Odbioru karty należy dokonać osobiście lub poprzez pełnomocnika. Pełnomocnictwo udzie-
lone bliskiemu członkowi rodziny nie podlega opłacie. Pełnomocnictwo dla osoby obcej podle-
ga opłacie w wysokości  17 zł. 

Pierwsza karta wydawana jest bezpłatnie. W przypadku zagubienia, zniszczenia lub kradzie-
ży karty kolejna karta zostanie wydana na podstawie nowego wniosku i uiszczeniu opłaty 
w wysokości 50 zł. 

Fakt zgubienia karty należy niezwłocznie zgłosić: osobiście, pisemnie na adres Urząd Miasta 
38-500 Sanok ul. Rynek 1 Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, za pośrednic-
twem poczty elektronicznej na adres e-mail wgs@um.sanok.pl lub telefonicznie 13 46 52 868 lub 
13 46 52 875. Użycie karty przez osobę nieuprawnioną każdorazowo obciąży konto właściciela 
karty. 

Dla nieruchomości zabudowanej  budynkiem jednorodzinnym wydawana będzie 1 karta na 
nieruchomość, natomiast dla nieruchomości zabudowanej budynkiem wielolokalowym  wyda-
wana będzie 1 karta na lokal mieszkalny. 

Mieszkańcom budynków wielolokalowych karty wydawać będą administratorzy zasobów.

UWAGA!

Odpady dostarczane do GPZOS przyjmowane będą na podstawie papierowego kodu kre-
skowego wyłącznie do końca sierpnia 2023 r. Od dnia 1 września 2023 r. odpady przyjmowa-
ne będą wyłącznie na podstawie karty GPZOS!!! 

Jedną z najprzyjemniejszych zabaw było robienie sekretów.
Co to jest sekret?
Sekret to najpiękniejsze kwiaty skradzione z przyszkol-

nych klombów.
Najpiękniejsze stokrotki zerwane z trawnika.
Kolorowe kamyczki zbierane przy piaskownicy.
Ziarenka słoneczników i innych roślinek.
Kawałek sznurka.
Wykopany dołek w ziemi, zdobycze poukładane niczym 

kolorowa mozaika, przykryte odpowiednio dużym szkieł-
kiem i zasypane ziemią. Wspólny sekret zbliżał. Zespalał.

Minęły lata, skończyłyśmy różne szkoły i nasze drogi się 
rozeszły. Wyjechała jak miliony ludzi z kraju. Rozdzielił nas 
czas i tysiące kilometrów.

Mimo to mamy sekret.
Zakopany gdzieś pod balkonem. Małe szkiełko dziecię-

cych radości. Dziecięcej fantazji.
Wiosna wyciąga z nas to co najlepsze. Również wspo-

mnienia.
Dobrze jest mieć ciepłe wspomnienia.
Dobrze jest mieć swoje sekrety.
Ot, chociażby te zakopane pod balkonem…

Edyta Wilk

Rodzina z Bykowiec pilnie poszukuje krewnych 
wywodzących się z pierwszego małżeństwa Michała Bil, 

urodzonego w 1856, zmarłego w 1940 i pochowanego 
na cmentarzu parafialnym w Bykowcach.

Szukamy konkretnie trzech osób: MARIANNY KUCABA, WŁADY-
SŁAWA KUCABA, MICHAŁA (Michael) KUCABA w ważnej dla nich 
sprawie.

Prosimy o kontakt ww. osoby, inne osoby z tej gałęzi rodziny 
lub każdą osobę, która dysponuje bliższymi danymi o ww. osobach 
lub ich potomkach z numerem 509-924-984.

OGŁOSZENIE

ZAADOPTUJ ZWIERZAKA
 KONTAKT: tel. 695 273 839

KOM.  697 979 971       
TEL.    13 463 16 34

Charlie

Yoko

Dom, nie budę i łańcuch, bo to 
już miał. Teraz czas na pełną 
michę, kanapę i długie spacery. 
Nie pozwólmy spędzić jego 
szczenięcych lat w kojcu.

gnie na spacerach, posłuszna, 
a człowiek jest dla niej bardzo 
ważny. Nie jest też dużym 
psem, ot taka psineczka do ko-
chania i na kolanka. Trudno 
zrozumieć, czemu nikt jej jesz-
cze nie pokochał. Została od-
robaczona, zachipowana, za-
szczepiona przeciw wściekliź-
nie, wysterylizowana. Sunia 
uwielbia jazdę samochodem, 
jeśli tylko widzi uchylone 
drzwi, od razu chce wejść do 
środka. A jednak tkwi w na-
szym kojcu interwencyjnym 
zamiast dawać komuś radość. 
Serce pęka, jak po długim spa-
cerku ponownie musi zostać 
zamknięta w kojcu. 

Suczka nadal bez domu. 
Wkrótce miną trzy miesiące, 
od kiedy tra�ła pod naszą opie-
kę. Przez ten czas dała się po-
znać jako wesoła, skora do za-
bawy i spacerków sunia. Jest 
łagodna, towarzyska, nie cią-

Odebrany w stanie skrajnego 
wychudzenia. Niespełna rocz-
ny, wesoły, energiczny piesek. 
Uwielbia kontakt z człowie-
kiem. Na spacerze co chwilę 
podchodzi, aby się przytulic. 
Łagodny, przyjacielski, nie wy-
kazuje agresji w stosunku do 
innych zwierząt. Coraz lepiej 
radzi sobie na smyczy. Został 
odrobaczony i zachipowany. 
Ma założoną książeczkę. Resz-
ta pro�laktyki wkrótce. Charlie 
potrzebuje dobrego domu 
i musimy mu taki znaleźć. 

OGŁOSZENIE

ZARZĄD  POWIATU  W  SANOKU 
informuje, 

że  w okresie od  09 czerwca 2023r. do 29 czerwca 2023r. na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Sanoku przy 
ul. Rynek 1 oraz w siedzibie Wydziału Gospodarki Nieruchomościa-
mi Starostwa Powiatowego w Sanoku przy ul. Kościuszki 36, jak 
również na stronie internetowej urzędu, wywieszono wykaz nieru-
chomości stanowiącej własność Powiatu Sanockiego, przeznaczo-
nej do oddania w dzierżawę na rzecz Sanockiej Fundacji Ochrony 
Zdrowia. 

Wykaz obejmuje nieruchomość położoną w Sanoku obręb Posa-
da, oznaczoną ewidencyjnie jako działka nr 865/6 o pow. 0,0208 ha.

 Szczegółowe informacje można uzyskać telefonicznie – nr tel.  
13 46 57 612
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Tadeusz Józef Pro-
chownik urodził się 
4 lutego 1896 r. 
w Sanoku. Był synem 

Marcina (woźny sądowy, zm. 
ok. 1909-1913) i Joanny 
z domu Frant (zm. 1939). Miał 
cztery siostry i brata: Marię 
(1892-1965, nauczycielka), 
Helenę (1894-1972, nauczy-
cielka, po mężu Radomska), 
Anielę (1898-1940, kancelista 
starostwa, po mężu Maurer), 
Zo�ę (1900-1901) i Stanisława 
(1902-1977, inżynier leśnik). 
Przez lata rodzina Prochowni-
ków zamieszkiwała przy ul. 
Sienkiewicza. Po stracie ojca 
opiekunem osieroconego ro-
dzeństwa był urzędnik skarbo-
wy Stanisław Augustyński. 

Od 1906 r. Tadeusz uczył 
się w tutejszym C. K. Gimna-
zjum. Prowadził orkiestrę man-
dolinistów i w tym zakresie 
rozpisywał partytury. W 1914 r. 
ukończył VII klasę i miał przed 
sobą ostatni rok szkolny. Tym-
czasem latem wybuchła I wojna 
światowa, a on w dniu 1 sierp-
nia 1914 r. wstąpił do Legionu 
Wschodniego, z którego 1 paź-
dziernika tego roku został urlo-
powany. 15 lutego 1915 r. 
przyjęto go do stacjonującego 
w Sanoku austriackiego 45 
pułku piechoty. Nie zaprzesta-
jąc nauki w trakcie wojny ukoń-
czył VIII klasę w Ostrawie 
na Morawach, a maturę zdał 
w Wiedniu, gdzie następnie za-
liczył też jedno półrocze stu-
diów geodezji na politechnice.

W armii został absolwen-
tem szkoły podo�cerskiej i o�-
cerskiej w Bösing (obecnie Pe-
zinok k. Bratysławy). 1 wrze-
śnia 1915 r. otrzymał mianowa-
nie na kadeta i wyruszył na 
front rosyjski: do końca 1915 r. 
przebywał na Wołyniu, w stycz-
niu 1916 r. w Galicji, a następ-
nie do czerwca 1916 r. w Besa-
rabii i na Bukowinie. W tym 
okresie brał udział w bitwach 
pod Zalesiem, pod Łuckiem 
i pod Toporowcami, a 1 marca 
1916 r. awansował na chorążego. 
Z uwagi na chorobę płuc był 
leczony w szpitalach: w Misz-
kolcu, a następnie w Przemyślu.

1 sierpnia 1916 r. został 
mianowany na stopień o�cerski 
podporucznika w rezerwie 
i odtąd pełnił funkcję o�cera 
policji w Przemyślu przy bata-
lionie zapasowym 45 pp. 
W dniu 1 października 1916 r. 
dobrowolnie zgłosił się do służ-
by w polu, a 1 listopada tego 
roku udał się do szkoły wojsko-
wej na kurs komendantów 
kompanii przy 10 armii nie-
mieckiej w Wilnie, gdzie prze-
bywał do 31 stycznia 1917 r. 
Następnie skierowano go do 
działań zbrojnych: od lutego 
1917 r. walczył na froncie ru-
muńskim, a następnie na fron-
cie włoskim, gdzie po pięciu 
dniach 25 maja 1917 r. pod 
alpejskim masywem Vodice 
nad rzeką Isonzo został wzięty 
do niewoli. Za swoje czyny 
otrzymał austriackie odznacze-
nia: srebrny Medal Waleczności 
II klasy, brązowy Medal Wa-
leczności oraz Krzyż Wojskowy 
Karola.

Jeńcem wojennym pozo-
stawał przez niemal półtora 
roku do 5 listopada 1918 r. tj. 
końca światowego kon�iktu. 
Tego dnia w Casagiove, gdzie 
mieścił się obóz jeniecki, wstą-

W służbie Polsce 1914-1920

Zaginiony – niezapomniany
pił do Armii Polskiej we Wło-
szech z jednoczesnym przy-
działem do szkoły o�cerskiej 
tamże. Od listopada do połowy 
grudnia 1918 r. był komendan-
tem 3 kompanii w 2 pułku 
strzelców im. T. Kościuszki 
w pobliskim Santa Maria Ca-
pua Vetere. Dnia 16 grudnia 
1918 r. został przydzielony 
do organizowania obozu 
polskiego w La Mandria di 
Chivasso, potem do lute-
go 1919 r. pracował jako 
o�cer instrukcyjny kom-
panii podchorążych oraz 
jednocześnie nowoprzy-
byłych podo�cerów 
w tamtejszej szkole pod-
o�cerskiej, zaś w drugiej 
połowie tego miesiąca 
miał pod komendą 
kompanię w pułku pie-
choty im. Giuseppe Gari-
baldiego. Później, do 
15 marca 1919 r. służył 
jako instruktor na kursie 
o�cerów powracających 
z niewoli włoskiej do Armii 
Polskiej, a do 15 lipca 1919 r. 
był instruktorem w szkole pod-
o�cerskiej w La Mandria 
di Chivasso. Rozkazem gen. 
Józefa Hallera został mianowa-
ny porucznikiem ze starszeń-
stwem z 8 maja 1919 r.

Po długiej tułaczce na ob-
cych ziemiach w dniu 20 lipca 
1919 r. przyjechał do niepod-
ległej już Polski. Od 1 sierpnia 
do 1 września 1919 r. prze-
bywał na kursie szefów sekcji 
i kompanii przy 19 pułku 
strzelców w składzie 7 dywizji 
byłej Armii gen. Hallera. 
Po przekształceniu jednostki 
w 143 pułk Strzelców Kreso-
wych był komendantem 10 
kompanii od 1 września do 
14 października 1919 r. Od 20 
listopada 1919 r. do 17 stycznia 
1920 r. był dowódcą kompanii 
w garnizonie Kamieniec Podol-
ski. Od 17 stycznia do 20 lutego 
1920 r. pełnił funkcję dowódcy 

II batalionu 143 pułku Strzelców 
Kresowych, a od 20 lutego do 
17 marca 1920 r. dowódcy bata-
lionu w 145 pułku Strzelców 
Kresowych (późniejszy 72 pułk 
piechoty). Od 20 marca 1920 r. 
był dowódcą kompanii tech-
nicznej w 4 pułku Strzelców 
Podhalańskich tj. przemianowa-
nego w międzyczasie 143 psk. 
Wówczas, po zwery�kowaniu 
jego dotychczasowej służby, 
podjęto procedurę awansu na 
stopień kapitana.

Zachowały się dokumenty 
świadczące o usiłowaniach 
przeniesienia go do dyspozycji 
Szefa Kolejnictwa Polowego 
i przydzielenia do kompanii 
o charakterze ruchowym przy 
batalionach kolejowych (po-
czątek 1920) oraz na etatowe 
miejsce o�cera Żandarmerii 
Polowej (w trakcie 1920). Pró-
by te nie doszły jednak do 
skutku z uwagi na braki służbo-
we o�cerów w jego macierzy-
stej jednostce. Pozostały też 

odwrotu spod Kijowa w pierw-
szej połowie czerwca 1920 r. 
W tym czasie jednostki tego 
pułku skierowano w rejon 
Skwiry. Nieopodal 6 czerwca 
wrogie oddziały Armii Konnej 
Budionnego przedostały się 
na stację kolejową Popielnia. 
Przebywający tam pociąg pan-
cerny „Generał Dowbór” zdołał 
wprawdzie odjechać, ale nieba-
wem zakończył jazdę, a siły 
nieprzyjaciela opanowały skład. 
Po krótkiej walce polska załoga 
skapitulowała, a wzięci do nie-
woli mieli zostać poprowadzeni 
do lasu na egzekucję. Wkrótce 
potem w prasie drukowano re-
lację jedynego z ocalałych, któ-
ry po tych przeżyciach rzekomo 
osiwiał. 

Z powyższymi twierdzenia-
mi poniekąd koresponduje 
przekaz zachowany u bliskich 
Tadeusza Prochownika. Prze-
bywał on w Sanoku na urlopie, 
a wracając z niego do swojego 
pułku wsiadł do „pancerki” 
w Tarnopolu. Już po zaginięciu 
przybyły do matki żołnierz 
oświadczył, że po zdobyciu po-
ciągu bolszewicy poprowadzili 
polskich o�cerów i podo�ce-
rów do lasu, gdzie ich zgładzo-
no. Nieco inny obraz wynika 
z o�cjalnej Listy Strat Wojska 
Polskiego (wyd. 1934), gdzie 
por. Tadeusz Prochownik 
z 4 psp widnieje jako zmarły od 
ran w dniu 6 czerwca 1920 r. 
w Popielni. Oznaczałoby to, 
że odniósł obrażenia i skonał 
jeszcze przed dokonaniem ww. 
rozstrzelania.

Wszystkie te ustalenia sta-
nowią stan badań na dzisiaj. 
Niezależnie od tego pewne jest, 
że sanoczanin oddał życie 
w czasie walk o utrzymanie 
niepodległości Polski. Podsu-
mowując, przytoczmy jeszcze 
kilka informacji dotyczących 
jego osoby. Łącznie w szeregach 
różnych sił zbrojnych wysłużył 
okres niemalże 77 miesięcy tj. 
prawie 6 lat. W zestawieniu żoł-
nierzy 4 psp (w latach 1920-
-1939 stacjonującego Cieszy-
nie) widnieje jako jeden z 15 
o�cerów jednostki poległych 
i zmarłych od ran w okresie 
walk z lat 1918-1920. Podczas 
Jubileuszowego Zjazdu Wy-
chowanków Gimnazjum Mę-
skiego w Sanoku 21 czerwca 
1958 r. został wymieniony 
w Apelu Poległych, a jego na-
zwisko umieszczono na odsło-
niętej tego dnia tablicy poświę-
conej poległym i pomordowa-
nym absolwentom tej szkoły. 
W 1966 r. postanowieniem 
Sądu Powiatowego w Sanoku 
został uznany za zmarłego 
z dniem 31 grudnia 1930 r.

Grobowiec rodzinny na 
cmentarzu przy ul. Rymanow-
skiej zdobi tablica z symbo-
liczną inskrypcją upamiętnia-
jącą kapitana Tadeusza Pro-
chownika. Od lat miejscem 
tym opiekuje się jego siostrze-
niec Krzysztof Maurer wraz 
z żoną Stanisławą. Oboje opo-
wiedzieli mi historię swojej 
rodziny, za co im serdecznie 
dziękuję, gdyż stanowi uzu-
pełnienie całej historii. Osob-
no składam podziękowanie 
Bogusławowi Siwcowi za po-
moc i wskazówki.

Piotr Paszkiewicz
piotr_paszkiewicz@wp.pl

opinie o T. Prochowniku, wy-
dawane wówczas przez majora 
Mieczysława Borutę-Spiecho-
wicza, dowódcę 143 psk, a po-
tem 4 psp:

Jako dowódca kompanii 
prowadzi ją znakomicie tak pod 
względem taktycznym, jak też 
administracyjnym. W szczegól-
ności posiada talent wyszkala-
nia żołnierzy. / Bardzo dobry
 i bardzo pilny, staranny 
i dokładny w wypełnianiu 
obowiązków. Obeznany do-
kładnie ze służbą wojskową. 
/ Bardzo inteligentny, 
z dużą wiedzą w każdej 
dziedzinie pracować po-
tra�, doskonały o�cer 
�ontowy, pełni służbę bez 
zarzutu. / Energiczny, da-
jący sobie radę na każdym 
posterunku, posiadający 
duży wpływ, na żołnierza 
wpływa dodatnio. / Duże 
wiadomości wojskowe, roku-

jący dużą przyszłość. / O�cer 
zrównoważony, odpowiadają-

cy na dowódcę kompanii i bata-
lionu, posiadający dużą powagę 
i uznanie u ludzi.

Istnieje też opinia komen-
danta obozu polskiego w La 
Mandria di Chivasso z 1919 r.:

Wyrobiony, pewny, z wyso-
kim poczuciem obowiązku. Bar-
dzo dobry o�cer – instruktor 
o�cerski, rzutki, samodzielny, 
z dodatnim wpływem na pod-
władnych. Instruktor wybitny – 
doświadczony o�cer �ontowy. 
Zachowanie się poza służbą:
wzorowe pod każdym względem. 
Bez wątpienia Tadeusz Pro-
chownik uznany i doceniany 
musiał być niepospolitym żoł-
nierzem. Do jego zalet należy 
zaliczyć władanie językami: 
niemieckim, rosyjskim, wło-
skim i ukraińskim.

Jak dotąd nie udało się usta-
lić jego ostatecznych losów. 
Czterej o�cerowie 4 psp po-
twierdzili, iż podczas wojny 
z bolszewikami zaginął w czasie 

pił do Armii Polskiej we Wło-
szech z jednoczesnym przy-
działem do szkoły o�cerskiej 
tamże. Od listopada do połowy 
grudnia 1918 r. był komendan-
tem 3 kompanii w 2 pułku 
strzelców im. T. Kościuszki 
w pobliskim Santa Maria Ca-
pua Vetere. Dnia 16 grudnia 
1918 r. został przydzielony 
do organizowania obozu 
polskiego w La Mandria di 
Chivasso, potem do lute-
go 1919 r. pracował jako 
o�cer instrukcyjny kom-
panii podchorążych oraz 

byłych podo�cerów 

kompanię w pułku pie-
choty im. Giuseppe Gari-
baldiego. Później, do 
15 marca 1919 r. służył 
jako instruktor na kursie 
o�cerów powracających 
z niewoli włoskiej do Armii 
Polskiej, a do 15 lipca 1919 r. 
był instruktorem w szkole pod-
o�cerskiej w La Mandria 
di Chivasso. Rozkazem gen. 
Józefa Hallera został mianowa-
ny porucznikiem ze starszeń-

Po długiej tułaczce na ob-
cych ziemiach w dniu 20 lipca 
1919 r. przyjechał do niepod-

opinie o T. Prochowniku, wy-
dawane wówczas przez majora 
Mieczysława Borutę-Spiecho-
wicza, dowódcę 143 psk, a po-
tem 4 psp:

Jako dowódca kompanii 
prowadzi ją znakomicie tak pod 
względem taktycznym, jak też 
administracyjnym. W szczegól-
ności posiada talent wyszkala-
nia żołnierzy. / Bardzo dobry
 i bardzo pilny, staranny 
i dokładny w wypełnianiu 
obowiązków. Obeznany do-

wpływa dodatnio. / Duże 
wiadomości wojskowe, roku-

jący dużą przyszłość. / O�cer 
zrównoważony, odpowiadają-

cy na dowódcę kompanii i bata-
lionu, posiadający dużą powagę 
i uznanie u ludzi.

Istnieje też opinia komen-
danta obozu polskiego w La 
Mandria di Chivasso z 1919 r.:

Wyrobiony, pewny, z wyso-
kim poczuciem obowiązku. Bar-
dzo dobry o�cer – instruktor 
o�cerski, rzutki, samodzielny, 
z dodatnim wpływem na pod-

Orkiestra symfoniczna C. K. 
Gimnazjum w Sanoku (1910). 
Siódmy od lewej stoi Tadeusz 
Prochownik. Pod nim siedzi 
dyrygent Stanisław Krynicki 
(Oda)

Tadeusz Prochownik jako porucznik Armii Hallera (ok. 1919-1920)

Z grona rodowitych sanoczan wielu walczyło w pamiętnej wojnie z bolszewikami. Losy jednego z nich przez 
wiele lat pozostawały znane tylko rodzinie i to nie w pełni. Dziś przybliżymy czytelnikom jego życiorys, 
którego ostatni akt rozegrał się dokładnie przed 103 laty, wciąż jest nieodgadniony.
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FOT. ZBIORY RODZINNE
ZDJĘCIE POKOLOROWANE Z ORYGINAŁU

Symboliczne upamiętnienie na 
grobowcu rodzinnym
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Podkarpackie ligi młodzieżowe 

Juniorzy AP osiągnęli cel 
W piętnastu meczach aż dziesięć zwycięstw, w tym dublety 
młodszych drużyn juniorów Akademii Piłkarskiej i młodzi-
ków Ekoballu Stal. Ci pierwsi awansowali do grupy 2. 

Juniorzy starsi 
ORZEŁ PRZEWORSK – EKOBALL SANOK 4:1 (2:1) 

Bramka: Pelc (2). 

EKOBALL SANOK – RESOVIA II RZESZÓW 2:1 (0:1) 
Bramki: Skiba (67), Błażowski (75). 

Juniorzy młodsi 
Grupa 2 
EKOBALL SANOK – SIAR� TARNOBRZEG 1:3 (0:0)

Bramka: Król (50). 

Grupa 3 
JKS II JAROSŁAW – AP SANOK 0:16 (0:5) 

Bramki: Kurasik 5 (4, 13, 71, 76, 81), Łuszcz 3 (37, 52, 84), 
Chudio 3 (44, 80, 87), Dobrowolski 2 (19, 57), Wiśniowski 2 
(47, 75), Uruski (59). 

AP SANOK – ORZEŁ PRZEWORSK 2:1 (1:0) 
Bramki: Dobrowolski (11), Wiśniowski (57). 

Klasa Okręgowa Młodzików 

Strzelali do Zamczyska 
Na zakończenie sezonu drużyna Ekoballu pewnie ograła 
Zamczysko, ostatecznie zajmując 4. miejsce w tabeli. 

EKOBALL SANOK – ZAMCZYSKO ODRZYKOŃ 7:1 (3:0) 
Bramki: Cichecki 3 (9, 47, 59), Niżnik (18), Słuszkiewicz (29), 
Mrugała (38), Nasiadka (51). 

Trampkarze starsi 
RESOVIA II RZESZÓW – EKOBALL SANOK 1:2 (1:0) 

Bramki: Tymoczko (54), Filrit (62).

Trampkarze młodsi 
EKOBALL SANOK – STAL II STALOWA WOLA 5:1 (3:0) 
Bramki: Hałasowski 2 (63, 66), Jasion (10), Sudyka (15),  
Sierota (31). 

ISK� ZGŁOBIEŃ – EKOBALL SANOK 4:3 (3:2)
Bramki: Gnap (21), Rzyman (33), Hałasowski (69). 

Młodzicy starsi 
Grupa 1 

IGLOOPOL DĘBICA – AP SANOK 0:2 (0:1) 
Bramki: Radłowski (4), samobójcza (44). 

Grupa 3 
EKOBALL SANOK – ORLIK PRZEMYŚL 1:0 (0:0) 

Bramka: Solecki (52). 

LEGION PILZNO – EKOBALL SANOK 0:0 

Młodzicy młodsi 
Grupa 1 

RESOVIA RZESZÓW – AP SANOK 6:4 (4:1) 
Bramki: Gołąbiewski 3 (3, 35, 40), Wroniak (50). 

AP SANOK – JKS JAROSŁAW 4:0 (1:0) 
Bramki: Choroba (13), Subik (39), samobójcza (57), Małek (60). 

Grupa 3 
EKOBALL SANOK – AP JASŁO 7:1 (3:0) 

Bramki: Cichecki 6 (16, 17, 28, 40, 42, 52), Packanik (55).

IZOLATOR BOGUCHWAŁA – EKOBALL SANOK 1:2 (1:0) 
Bramki: Packanik (43), Cichecki (55). 

Klasa Okręgowa 

Klasa A 

Wyjazdowe turnieje żaków młodszych 

Akademia w Zakopanem, Ekoball w Besku 
W ostatni weekend grały  
drużyny obydwu sanockich 
klubów. Akademia Piłkarska 
wystąpiła na Międzynarodo-
wym Turnieju „Steel Cup”  
w Zakopanem, a Ekoball po-
kazał się na Turnieju „Sum-
mer Przełom Cup” w Besku. 

Akademicy przyzwyczaili nas 
do miejsc na podiach, ale tym 
razem przyszło im zadowolić się 
dalszą lokatą. Inna sprawa, że  
lista uczestników była mocarna 
– 36 ekip z 7 krajów! W dwuna-
stu meczach zespół Mariusza 
Sumary zanotował 6 wygranych 

oraz po 3 remisy i porażki, koń-
cząc walkę w drugiej połowie 
stawki. Warto jednak podkre-
ślić, że pierwszego dnia zawod-
nicy AP zremisowali z Jagiello-
nią Białystok, czyli późniejszym 
triumfatorem turnieju. 

Na turnieju w Besku druży-
na Ekoballu uplasowała się tuż 
za podium. Nasi piłkarze wygra-
li większość z pojedynków, no-
tując też remis i dwie porażki. 

– Do medalu zabrakło nie-
wiele, pewnie jeszcze jednego 
remisu. Najważniejsze jest to, że  
u wszystkich widać postęp i roz-
wój umiejętności – podkreślił 
trener Bernard Sołtysik. 

Stalowcy „pocisnęli” Cisy 
EKOBALL STAL SANOK – CISY JABŁONICA POLS� 6:1 (5:0)

Bramki: Wanat 2 (25, 69), Czyrny (5), Tabisz (12), Lorenc (14), Padiasek (39) – Meier (75). 
Ekoball Stal: Krzanowski (46 Jagniszczak) – Padiasek, Barszczak, Tabisz, Mikołaj Gawlewicz 
(60 Zagórda) – K. Słysz, Maślany (46 Mateusz Gawlewicz), Lorenc (60 Niemczyk), S. Słysz – 
Czyrny (56 Błażowski), Wanat. 

Kolejne zwycięstwo po meczu – jak z Markiewicza Krosno – o dwóch różnych połowach.  
W pierwszej stalowcy wręcz zmiażdżyli rywali, a przy optymalnej skuteczności już do przerwy 
mogła być… dwucyfrówka! Potem obraz gry dość niespodziewanie uległ zmianie. 

W pierwszych 45 min drużyna 
Pawła Załogi miała ogromną 
przewagę i moc okazji bramko-
wych. Po niespełna kwadransie 
było już... 3:0! Wynik otworzył 
Dawid Czyrny, �nalizując solo-
wą akcję, a kolejne gole zdobyli 
Łukasz Tabisz (strzał z kilkuna-
stu metrów, od słupka) i Piotr 
Lorenc (po składnej akcji do 
pustej bramki). Potem Mateusz 
Wanat sprytnie uprzedził wy-
chodzącego bramkarza, a Ma-
teusz Padiasek wykorzystał kar-
nego za faul na Mikołaju Gaw-
lewiczu. A przecież były jeszcze 
dwie inne okazje Czyrnego, sy-
tuacje Lorenca, Wanata, Padia-
ska i Macieja Maślanego, który 
oprócz tej szansy miał też strzał 
z dystansu w poprzeczkę. 

Goście praktycznie nie ist-
nieli na boisku, więc w prze-
rwie trener motywował ich gło-
śno i po „żołniersku”. Podziała-
ło – Cisy zaczęły grać bardziej 
ambitnie, unikając kompromi-
tacji. Szóstego gola dla Ekobal-
lu zdobył Wanat, dobijając wła-
sny strzał głową. Chwilę póź-
niej rywale uratowali honor – 
Sebastian Meier tra�ł z karnego 
po faulu Damiana Barszczaka. 
W końcówce meczu okazje do 
zdobycia kolejnych goli mieli 
Mateusz Błażowski i Damian 
Niemczyk. 

W niedzielę (godz. 18) Eko-
ball zagra u siebie z Tempem 
Nienaszów. 

Awans na trzy kolejki 
przed końcem sezonu! 

WIKI SANOK – LKS IZDEBKI 3:0 (2:0) 
Bramki: F. Pielech (12), Gadomski (35), Lisowski (65). 
Wiki: Czarnecki – Gadomski, Velychko, Osiniak, Pluskwik – 
Florek, F. Pielech (75 Maśnik), Stanisz (46 Furdak), Fryc  
(46 Hryszko), Rudy (62 Lisowski) – D. Pielech (70 Lachiewicz). 

Kolejne zwycięstwo bez straty bramki, po którym drużyna 
Wiki zapewniła sobie awans do Klasy Okręgowej. I to na 
trzy kolejki przed końcem sezonu! Ozdobą spotkania był 
piękny gol Filipa Pielecha. 

Młodszy z braci Pielechów 
otworzył wynik po solowej  
akcji, �nalizując ją technicznym
strzałem pod okienko. Jeszcze 
przed przerwą Łukasz Gadom-
ski tra�ł głową po kornerze 
i zrobiło się 2:0. Po zmianie 
stron zwycięstwo zespołu z ul. 

Stróżowskiej przypieczętował 
Mateusz Lisowski, wykorzystu-
jąc wrzutkę Szymona Florka. 

Po pokonaniu Izdebek dru-
żyna Wiki ma 10 pkt przewagi 
nad 2. w tabeli Sanovią Lesko,  
a że do rozegrania pozostały już 
tylko trzy serie spotkań, to 

awans do „okręgówki” stał się 
faktem. Piłkarze fetowali go już 
na murawie – lał się szampan, 
nie zabrakło tańca radości. Wiel-
kie brawa dla obu trenerów –  
Janusza Sieradzkiego, który pro-
wadził zespół w rundzie jesien-

nej, jak i Patryka Fryca, który 
przejął Wiki w połowie sezonu. 
Ten drugi ma szansę awans 
przypieczętować w efektowny 
sposób, rundę wiosenną koń-
cząc nie tylko z kompletem 
punktów, ale i bez straty gola. 

Drużyna Ekoballu Stal (na niebiesko) pokonała zawodników z Jabłonicy Polskiej różnicą aż 5 bramek 

Piłkarze Wiki mogą już świętować awans do Klasy Okręgowej 

Żacy Ekoballu uplasowali się tuż za podium zawodów w Besku 

Młodzicy starsi AP wygrali wyjazdowy mecz z Igloopolem Dębica 
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TENIS 

TENIS STOŁOWY 

Lider wciąż góruje
W inaugurującym czerwiec turnieju nr 19 Sanockiej Ligi 
Sokoła znów najlepszy był Bogusław Szałankiewicz.

Lider kolejny raz odniósł kom-
plet zwycięstw, tym razem tra-
cąc trzy sety. Na kolejnych miej-
scach uplasowali się Bolesław 
Bartkowski (jedna porażka)  
i  Rafał  Gosztyła  (trzy). 

W klasy�kacji łącznej bez
zmian. Prowadzi Szałankiewicz 
(160 punktów) przed Bartkow-
skim (153) i Danielem Kozio-
łem (121).  

(pp) 

Dzieci u siebie, 
dorośli w uzdrowisku 
Wyjątkowo na kortach Towarzystwa Sportowego „Tytus” 
w Rymanowie-Zdroju rozegrano Otwarte Wiosenne  
Mistrzostwa Sanoka, stanowiące turniej cyklu „Wiosenne 
Mistrzostwa Polskiej Ligi Tenisa”. Obiekt w kurorcie  
okazał się dogodniejszy do zorganizowania imprezy przez 
dwa współpracujące ze sobą ośrodki tenisowe.

W rywalizacji na dwóch po-
ziomach łącznie brało udział 
17 zawodników. Mecze grano 
w formie skróconej (set do  
4 gemów) systemem grupo-
wo-pucharowym. W zmaga-
niach I-ligowych 12 uczestni-
ków walczyło w grupach, a po-
tem pucharowo. W �nale Józef
Krzysztyński (Tytus) pokonał 
Karola Marosza z Lublina 4:0, 
3:4, 11:9. Miejsce 3. zajął  
ex aequo Jakub Zmarz (Sanoc-
ki Klub Tenisowy).

W gronie II-ligowców 
piątka zgłoszonych grała sys-
temem „każdy z każdym”. 
Triumfatorem okazał się Alan 
Gubała (Tytus), wygrywając 
wszystkie pojedynki. Marcin 
Trzciniecki z Sanoka miał 
spore szanse na sukces, ale po 
zwycięstwie w pierwszym po-
jedynku w drugim nabawił się 
kontuzji i kolejne partie oka-
zały się dla niego przegrane.

Turniej dla dzieci w wieku 
5-16 lat rozegrano na kortach 
SKT. Tenisowy narybek  
przydzielono do przyjętych 
umownie kategorii. I tak  
w grupie do lat 8 wystartowa-
ło troje dzieci, które sklasy�-
kowano w następującej kolej-
ności: 1. Zo�a Myćka, 2. Mia
Czapor, 3. Hawier Bednarz. 
W kategorii do 16 lat miejsce 
1. zajął Karol Bernat, a 2. była 
Jagoda Fal. W gronie do lat 12 
grało trzech chłopców i jedna 
dziewczynka – Marcelina  
Jajko, która okazała się zwy-
ciężczynią, wyprzedzając  
Karola Hydzika i Michała 
Prodziewicza z Brzozowa.  
W kat. do lat 11 stworzono 
dwie 4-osobowe grupy, któ-
rych liderki zmierzyły się  
w �nale. W nim triumfowała
12-letnia Lena Gurgul, poko-
nując Natalię Buras. 

(pp) 

BOKS 

Zgrupowanie kadry wojewódzkiej juniorów 
Końcówka minionego tygo-
dnia upłynęła na MOSiR-ze 
pod znakiem prawych i le-
wych prostych. Wojewódzka 
kadra juniorów przyjechała 
do nas na zgrupowanie przed 
zbliżającymi się Mistrzostwa-
mi Polski. Pięściarze ćwiczyli 
ciosy i uniki pod okiem trene-
ra Pawła Rżanego. 

W krótkim obozie udział wzięli 
młodzi zawodnicy z klubów: 
Gimnasion Boguchwała, Morsy 
Dębica, Iryda Mielec, Wisłok 
Rzeszów, Galicja Sędziszów 
Małopolski, Budo Krosno i Stre-
et Autonomy Sanok. W sobotę 
cała ekipa Podkarpackiego 
Okręgowego Związku Bokser-
skiego ruszyła za południową 
granicę, by wziąć udział w tur-
nieju Ligi Słowackej. 

W czasie wolnym, którego 
ze względu na treningi nie było 
oczywiście za wiele, pięściarze  
mieli okazję pospacerować po 
naszym mieście. Zachwyciła ich 
wielka ilość zieleni, Rynek i bli-
skość rzeki. Zapowiedzieli, że je-
śli będą mieli możliwość, przyja-
dą do Sanoka na dłużej.       (ew)

UNIHOKEJ 

Wyprawa po medale 
Aż pięć sanockich zespołów pojechało do Elbląga na �nały
szkolnych mistrzostw Polski. Liczymy na kolejne medale. 

Mocną reprezentację mamy  
w kategorii Licealiady, bo wal-
czyć będą drużyny chłopców  
z Zespołu Szkół nr 2 i II Liceum 
Ogólnokształcącego oraz dziew-
cząt z I Liceum Ogólnokształcą-

cego. W młodszych grupach 
wiekowych zagrają dwie ekipy 
chłopców ze Szkoły Podstawo-
wej nr 1. Relacje i wyniki w na-
stępnym numerze „TS”. 

(b) 

WROTKARSTWO

Medalowo na Roztoczu
Rolkarze Sprintu zaliczyli udany występ na Otwartych  
Mistrzostwach Województwa Lubelskiego, które rozegra-
ne zostały w Tomaszowie Lubelskim.

Startowano głównie w dwóch 
konkurencjach: sprincie na 
500 m i w biegach na punkty. 
W kategorii juniorek B nasze 
zawodniczki zajęły wszystkie 
miejsca na podiach: 1. była 
Paula Doskowska (1. na  
500 m i 3000 m na punkty),  
2. Magdalena Pawlikowska 
(dwa razy 2.), a 3. Aleksandra 
Górecka (dwukrotnie 3.). 
Wśród młodziczek triumfowa-
ła Bianka Bluj (1. na 3000 m 
na punkty i 2. na 500 m). 

W kat. D1 bezkonkuren-
cyjna okazała się Laura Bluj, 
nie mając równych sobie na 
300 i 1000 m. W kat. D2 dru-
gą dziesiątkę otworzyły Maja 
Król (m.in. 10. na 300 m)  
i Amelia Kaczkowska. Nato-

miast wśród chłopców kat. E1 
zdominował Maks Rabicki, 
najszybszy w biegach na  
200  i  400  m. 

Zawody te były ostatnim 
sprawdzianem przed Torowy-
mi Mistrzostwami Polski, 
które rozegrane zostaną  
w najbliższy weekend, także 
w Tomaszowie. 

*   *   * 
Sprint miał także przedstawi-
cielki na II Pucharze Skarbni-
ka w Wieliczce, gdzie starto-
wały siostry Bułdys. Młodsza 
Aurelia wywalczyła 3. miejsce 
w wyścigu 770 m i to mimo 
upadku, a Nikola uplasowała 
się tuż za podium biegu na 
1540 m. 

(pp) 

BILARD 

Cisza przed burzą? 
Tym razem w rozgrywkach SCB Ligi Amatorskiej dość spokoj-
nie, tak z uwagi na liczbę meczów, jak i temperaturę przy  
stołach. Większość spotkań dość jednostronna, tylko jedno  
zakończyło się podziałem punktów. 

W Ekstraklasie utrzymuje się 
wyraźna przewaga dwóch czo-
łowych zawodników – zarówno 
prowadzący w tabeli Krzysztof 
Kadubiec, jak i wicelider Marcin 
Lubieniecki wygrywali po 7:3. 
Identyczne zwycięstwo odniósł 
też Grzegorz Jarocki. Najwięcej 
emocji przyniosło starcie Woj-
ciecha Stawarczyka z Grzego-
rzem Rozelem, w którym lepszy 
�nisz miał ten pierwszy.

W rozgrywkach I Ligi trwa 
dobra passa Bartłomieja Długo-
sza, którym po kolejnym zwy-
cięstwie umocnił się na czele  
zestawienia. W bezpośrednim 
meczu dwóch kolejnych zawod-
ników Janusz Wojnarowski  
pokonał Marka Rogosa, odbie-
rając mu 2. miejsce w tabeli. 
Komplety ptk. zdobyli też Wik-
tor Jarocki (po zaciętym poje-
dynku) i Beniamin Wilk.      (b)

EKST�KLASA
Grzegorz Rozel – Wojciech Stawarczyk 6:7 
Grzegorz Jarocki – Marcin Piotrowski 7:3 
Krzysztof Kadubiec – Jakub Bilas 7:3 
Marcin Lubieniecki – Robert Keck 7:3 

I LIGA 
Wiktor Jarocki – Maciej Bodziak 7:5 
Janusz Wojnarowski – Marek Rogos 7:4 
Beniamin Wilk – Zbigniew Reś 7:3 
Bartłomiej Długosz – Łukasz Szmyd 7:1 

Podkarpaccy pięściarze ćwiczyli w Centrum Rehabilitacji i Sportu 

Wrotkarze Sprintu znów jeździli na medal 

Beniamin Wilk odniósł cenne zwycięstwo w rozgrykach I Ligi 

Turniej dla dzieci i młodzieży rozegrano na kortach Sanockiego 
Klubu Tenisowego 
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Kolumnę opracował: BARTOSZ BŁAŻEWICZ 

Mistrzostwa Województwa Juniorów Młodszych VI Bieg Pamięci Żołnierzy AK OP-11 

IV Bieg Kolorowej Skarpetki 

Zwycięstwo 
w kategorii wiekowej 
W Rzeszowie ścigano się na 
kilku dystansach, a troje 
naszych zawodników wy-
brało ten liczący 3 kilome-
try. W żeńskiej kategorii 
K31-45 najszybsza była  
Mariola  Knap. 

Zawodniczka SanOk Biega 
wykręciła rezultat 15.49,  
który dał jej 15. miejsce gene-
ralnie, 4. w klasy�kacji kobiet
i zwycięstwo w grupie wieko-
wej. W tej samej kategorii 
wśród pań czołową dziesiątkę 
zamknęła Katarzyna Nowa-
kowska, natomiast w rywali-
zacji mężczyzn 9. był Andrzej 
Szczęsny. 

XI Bieg Sokoła w Krośnie 

Podwójne podium 
Anity Prokopciów 

Nasze miasto reprezento-
wały cztery zawodniczki,  
z których najlepiej wypadła 
Anita Prokopciów, zaj- 
mując lokaty na podium  
w  dwóch  klasy�kacjach.

Wyścig rozegrano na trasie  
liczącej 5 kilometrów. Pro-
kopciów uzyskała wynik 
19.12,46, co dało jej zarówno 
3. miejsce generalnie wśród 
kobiet, jak i 2. pozycję w kate-
gorii wiekowej 40-59 lat.  
W tej samej grupie 5. była 
Mariola Knap z SanOk Biega 
(10. łącznie wśród pań).  
W młodszej grupie – 20-30 
lat – miejsce 8. pzypadło  
Karolinie Karaczkowskej,  
a dalszą lokatę zajęła Aleksan-
dra Słoniewska. 

Najlepszy nie tylko 
wśród mundurowych 
Podczas wyścigu w Zręci-
nie, mającego rangę Mi-
strzostw Polski Służb Mun-
durowych w Biegach Prze-
łajowych, klasę potwierdził 
Damian Dziewiński, odno-
sząc bezapelacyjne zwycię-
stwo. 

Gonitwę rozegrano na trasie 
o długości około 8 kilome-
trów. Nasz zawodnik, repre-
zentujący ostatnio barwy  
35 Batalionu Lekkiej Piecho-
ty, �niszował z czasem 32.29,
wygrywając zdecydowanie, 
bo z przewagą blisko pół  
minuty nad najgroźniejszym 
rywalem. Startował jeszcze 
Jarosław Jachimowski z Sa-
nOK Biega – 10. generalnie  
i 4. w kategorii M2. Jego  
wynik – 38.50. 

400. Piątkowa Piątka 

Jubileusz wspólnego biegania – 8 lat i 2 tysiące km
Członkowie Stowarzyszenia SanOk Biega 
świętowali okrągły jubileusz piątkowych 
spotkań, podczas których od 8 lat regular-
nie pokonują po 5 kilometrów. Łącznie to 
już 2 tysiące km! 

Tradycja wspólnego biegania w piątkowe wie-
czory rozpoczęła się w 2015 roku. Wśród ini-
cjatorów byli m.in. Joanna Konieczna i Daniel 
Polny, uczestniczący również w 400. Piątkowej 
Piątce. Wprawdzie na przestrzeni lat trasa się 
zmieniała, ale dwa elementy pozostają nie-
zmienne – zbiórka zawsze o godz. 19.30, a do 
tego pamiątkowe zdjęcia. Nie zabrakło ich 
także w jubileuszowej edycji biegu, podobnie 
jak tortu, toastu i odśpiewania 100 lat. Oraz 
życzeń od burmistrza Tomasza Matuszewskie-
go, który w ten wyjątkowy dzień odwiedził 
pozytywnie zabieganych sanoczan. 

– Piątkowe Piątki to nie tylko bieganie!  
To także wspólne spotkania i rozmowy. Jak 
widzicie bieganie jest zaraźliwe, a z roku na 
rok jest nas coraz więcej. W tym roku było nas 
36 osób i 4 psy. Nie wahajcie się i dołączcie do 
nas – czytamy na stronie SanOk Biega. 

Mistrzostwa Województwa Dzieci 

Pięć medali, prawie wszystkie w kolorze złota! 
Dzień później wojewódzki championat – także w Stalowej 
Woli – rozegrały kategorie dziecięce. Tym razem dorobek 
Komunalnych to pięć medali, za to prawie w złotym  
kolorze! Dwa tytuły zdobyła Anna Reut, a po jednym –  
Antonina  Dorotniak  i  Malwina  Guzik. 

Nasze zawodniczki wszystkie 
miejsca na podium zajmowały 
w kat. dzieci starszych. Reut 
okazała się najlepsza w biegu na 
80 m przez płotki (czas 14,46)  
i skoku wzwyż (1,40 m). Dwie 
medalowe lokaty przypadły też 
Dorotniakównie – 1. w rzucie 
dyskiem (31,41 m) i 2. kuli 
(9,43 m). Natomiast Guzik  
odniosła zwycięstwo w biegu  
na 100 m, �niszując z czasem
13,33 sekundy. 

Pozostałe miejsca w czoło-
wych dziesiątkach: 100 m –  

9. Roksana Pastuszczak (dalsze 
lokaty – Alicja Kukla, Julia  
Kołodziejczyk, Magdalena Ole-
niacz i Urszula Bakuta), 600 m 
– 7. Mikołaj Mrugała; 9. Kaja 
Łuczka, skok wzwyż – 4. ex 
aequo Bianka Bluj i Bakuta, skok 
w dal – 5. Guzik (dalsze lokaty 
– Pastuszczak, Bluj, Kukla,  
Oleniacz  i  Kołodziejczyk). 

W kat. dzieci młodszych 
barwy Komunalnych reprezen-
towała tylko Maria Janik (dalsze 
pozycje w biegu na 60 m i skoku 
w dal). 

Izabela Sawicka najlepsza w trójskoku 
Kolejny start zawodniczek 
Komunalnych i następne 
medale, tym razem przy-
wiezione ze Stalowej Woli. 
Krążków było łącznie sześć, 
w tym jeden złoty, który 
wywalczyła Izabela Sawicka, 
najlepsza w trójskoku. 

Zresztą podopieczna trenera 
Ryszarda Długosza dwukrotnie 
stawała na podium, bo oprócz 
zwycięstwa w trójskoku, z wy-
nikiem 10,97 metra, było też 
srebro w skoku w dal (5,24 m). 
Natomiast brąz przypadł  
Kamili Wolan (4,41 m). Ana- 
logiczną sytuację mieliśmy  
w konkursie skoku wzwyż:  
2. Maja Wojtanowska (1,50 m), 
a 3. Łucja Mrugała (145 m), 
ponadto 5. Oliwia Radwańska. 
Medalową kolekcję Komunal-
nych uzupełniło srebro Urszuli 
Sobolak w biegu na 100 m 
przez płotki (15,81). W sprin-
tach bez przeszkód dalsze loka-
ty zajmowały Martyna Sieniaw-
ska, Julia Gunia i Wolan. Izabela Sawicka odniosła zwycięstwo w trójskoku, zdobywając też srebro w skoku w dal 

Anna Reut (w środku) wywalczyła dwa tytuły mistrzowskie 

Członkowie Stowarzyszenia SanOk Biega wciąż są „pozytywnie zabiegani” 

Damian Dziewiński 

Anita Prokopciów 

Mariola Knap 

AR
CH

. K
OM

UN
AL

NY
CH

AR
CH

. K
OM

UN
AL

NY
CH

AR
CH

. S
AN

OK
 B

IE
GA

AR
CH

. P
RY

W
AT

NE
AR

CH
. P

RY
W

AT
NE

AR
CH

. P
RY

W
AT

NE



159 czerwca 2023 r. | SPORT |  

WĘDKARSTWO

Kolumnę opracował: BARTOSZ BŁAŻEWICZ

PŁYWANIE 

Spinningowe Teamowe Mistrzostwa Okręgu 

KAJAKARSTWO 

Spławikowe Grand Prix Okręgu 

Całe podium dla „Trójki”! 
Takich zawodów w historii sanockiego wędkarstwa chyba 
jeszcze nie było. Na stawach w Bartoszowie nasze miasto 
reprezentowała trójka spławikowców z Koła nr 3, co nie 
przeszkodziło im w zajęciu... trzech pierwszych miejsc! 
Zwycięstwo odniósł Andrzej Barlewicz, dla którego było 
to zarazem pierwsze podium w okręgowych zmaganiach. 

Zawody okazały się bardzo uda-
ne, nie tylko dlatego, że wędka-
rze z „Trójki” zdeklasowali rywa-
li. Przede wszystkim ryby brały 
znakomicie. Barlewicz i Janusz 
Rączka stoczyli zaciętą walkę  
o zwycięstwo, a każdy z nich 
złowił ponad 10 kg ryb. O wy-
granej tego pierwszego z wyni-
kiem 10,41 kg zdecydowały 

większe sztuki, w tym spory 
karp. Natomiast Rączka miał 
10,15 kg, na co złożyło się aż... 
sześć gatunków! Może też mó-
wić o pechu – kilka zerwanych 
sztuk, a ostatniego karpia wyho-
lował już po zakończeniu zawo-
dów, więc ryba nie została zali-
czona. Na pozycji 3. sklasy�ko-
wano Annę Rączkę (7,54 kg). 

Srebro na Myczkowcach 
Zawody na Zalewie Myczkowieckim okazały się jednocze-
śnie udane i pechowe dla drużyn Koła nr 1. Druga wywal-
czyła srebrny medal, natomiast pierwszej przypadło tak 
nielubiane przez sportowców miejsce tuż za podium. 

Drugi zespół „Jedynki”, którego 
skład tworzyli Andrzej Więcko-
wicz i Paweł Zając, w pierwszej 
turze złowił 11 ryb – 8 pstrągów, 
2 okonie i szczupaka, a efektem 
była 2. pozycja w sektorze.  
W drugiej części zawodów  
poszło im nieco słabiej, bo tym 
razem identyczna liczba ryb –  
8 okoni i 3 pstrągi, wystarczyła 
do 5. lokaty. Mimo wszystko 

wyniki te dały naszym spinnin-
gistom tytuł wicemistrzowski. 

Pierwsza drużyna Koła nr 1 
– Piotr Bałda i Piotr Lassota – 
złowiła więcej ryb, które jednak 
w innych sektorach dały nieco 
słabsze wyniki. W pierwszej tu-
rze było 6. miejsce (13 okoni  
i 2 pstrągi), w drugiej 3. (9 okoni 
i 6 pstrągów) i ostatecznie 4. po-
zycja w klasy�kacji łącznej.

Walka dwóch sanockich klubów 
Dużym zainteresowaniem 
cieszyły się Międzyklubowe 
Zawody z okazji Dnia 
Dziecka, które rozegrano 
na basenie Centrum Reha-
bilitacji i Sportu. Do rywa-
lizacji przystąpiło blisko 
150 młodych pływaków  
z dwóch sanockich klubów 
– Rekinów i MKS-u. Wyści-
gi rozgrywane były w ośmiu 
grupach wiekowych, do 
tego kilkoma różnymi  
stylami i na dwóch dystan-
sach – 25 i 50 metrów. 

– Pływanie to jedna z najlep-
szych form aktywności �zycz-
nej, która przynosi wiele ko-
rzyści dla zdrowia. Jest to tre-
ning niskiego wpływu, który 
minimalizuje ryzyko kontuzji, 
a jednocześnie poprawia wy-
dajność, sylwetkę i siłę mię-
śniową – powiedział Daniel 
Starejki, prezes Rekinów. 

Poniżej wykaz medalistów 
we wszystkich kat. wiekowych. 

Open 
50 m styl klasyczny dziewcząt: 1. Veronique Reizer, 2. Yely-
zaveta Malysheva (obie z Rekinów), 3. Maja Rachalska 
(MKS). 
50 m styl klasyczny chłopców: 1. Dawid Michałek, 2. Dominik 
Adam (obaj z Rekinów), 3. Dawid Kmiotek (MKS). 

Roczniki 2007-2009 
50 m styl dowolny dziewcząt: 1. Rachalska, 2. Oliwia Grygiel 
(Rekiny), 3. Malysheva. 
50 m styl dowolny chłopców: 1. Franciszek Kielar, 2. Michałek, 
3. Filip Carkowski (wszyscy z Rekinów). 
50 m styl grzbietowy dziewcząt: 1. Rachalska, 2. Malysheva, 
3. Blanka Banasiewicz (Rekiny). 
50 m styl grzbietowy chłopców: 1. Carkowski, 2. Kielar,  
3. Michałek. 

Rocznik 2010 
50 m styl dowolny dziewcząt: 1. Lena Skoczypiec, 2. Antonina 
Nazarko (Rekiny), 3. Aniela Stojowska (MKS). 
50 m styl dowolny chłopców: 1. Kmiotek, 2. Tymoteusz  
Kobiałka, 3. Alex Głód (obaj z Rekinów). 
50 m styl grzbietowy dziewcząt: 1. Skoczypiec, 2. Reizer,  
3. Nazarko. 
50 m styl grzbietowy chłopców: 1. Kmiotek, 2. Głód,  
3. Kobiałka. 

Rocznik 2011 
50 m styl dowolny dziewcząt: 1. Natalia Futryk, 2. Aleksandra 
Dworzańska (obie z Rekinów), 3. Maja Wilk (MKS). 
50 m styl dowolny chłopców: 1. Sviatoslav Matenkov, 2. Filip 
Oklejewicz, 3. Michał Niemczyk (wszyscy z Rekinów). 
50 m styl grzbietowy dziewcząt: 1. Futryk, 2. Dworzańska,  
3. Wilk. 

50 m styl grzbietowy chłopców: 1. Matenkov, 2. Oklejewicz, 
3. Bartosz Biłas (MKS). 

Rocznik 2012 
50 m styl dowolny dziewcząt: 1. Pola Andrzejewska, 2. Milena 
Woźniak, 3. Lidia Sipak (wszystkie z Rekinów). 
50 m styl dowolny chłopców: 1. Jan Kondyjowski, 2. Piotr 
Burnat (obaj z Rekinów), 3. Adam Firmanty (MKS). 
50 m styl grzbietowy dziewcząt: 1. Andrzejewska, 2. Woźniak, 
3. Maria Janik (Rekiny). 
50 m styl grzbietowy chłopców: 1. Kondyjowski, 2. Burnat, 
3. Firmanty. 

Rocznik 2013 
50 m styl dowolny dziewcząt: 1. Łucja Przygórzewska, 2. Maja 
Wojdyła, 3. Laura Fedak (wszystkie z Rekinów). 
50 m styl dowolny chłopców: 1. Marcel Woźniak (Rekiny), 
2. Karol Stojowski (MKS), 3. Tomasz Grygiel (Rekiny). 
50 m styl grzbietowy dziewcząt: 1. Przygórzewska, 2. Wojdyła, 
3. Lena Zbyl (Rekiny). 
50 m styl grzbietowy chłopców: 1. Woźniak, 2. Stojowski,  
3. Bartosz Pawlikowski (Rekiny). 

Rocznik 2014 
25 m styl dowolny dziewcząt: 1. Zuzanna Niemiec, 2. Milena 
Wilczanowska, 3. Julia Wanielista (wszystkie z Rekinów). 
25 m styl dowolny chłopców: 1. Aleksander Doskowski,  
2. Tomasz Orzech (obaj z MKS-u), 3. Borys Michałek (Rekiny). 

Rocznik 2015 
25 m styl dowolny dziewcząt: 1. Alicja Kondyjowska,  
2. Magdalena Wojdyła, 3. Maja Janik (wszystkie z Rekinów). 
25 m styl dowolny chłopców: 1. Jacek Nazarko, 2. Bruno 
Trznadel, 3. Karol Duślak (wszyscy z Rekinów). 

Rekiny na Solinie 
W ramach przygotowań do zawodów pływackich kilkoro  
reprezentantów Rekinów wystartowało w rekreacyjnej im-
prezie pod nazwą „Kajakami po Solinie”. Świetnie wypadła 
Zuzanna Niemiec z tatą Grzegorzem, zajmując 1. miejsce. 

Zawody zorganizowane zosta-
ły przez Stowarzyszenie Przy-
jaciół Caryńskiej. Trasa wyści-
gu na „Bieszczadzkim morzu” 
wiodła z Wołkowyi do Polań-
czyka, więc trzeba było poko-
nać dobre kilka kilometrów. 
Ostatecznie jako pierwsi linię 
mety osiągnęli Zuzia i Grze-
gorz Niemcowie, odnosząc 

zwycięstwo. Drugą zawodni-
czką Rekinów była Łucja 
Przygórzewska, płynąca wraz 
z mamą Moniką. Finiszowały 
tuż za podium, przy okazji od-
bierając nagrodę dla najmłod-
szych uczestników. Na dalszej 
pozycji uplasował się Norbert 
Starejki, startujący w parze  
z Tomaszem Tabiszem. 

Zawody na basenie CRiS miały bardzo wysoką frekwencję 

Zuzanna Niemiec wypływała zwycięstwo wraz z tatą Grzegorzem 

Andrzej Barlewicz wygrał z dorobkiem blisko 10,5 kg ryb 

Paweł Zając (z lewej) i Andrzej Więckowicz zdobyli srebrny medal 
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